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مقامات غربی پوتین را مسبب مرگ
 الکسی ناوالنی دانستند؛  
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هرم سنی اعضای مجلس خبرگان کاهشی می شود؟ 

جوانگرایی دیرهنگام!
سياست 2

چرتکه 3

جنان صفت: رانت موجود در عدم صدور مجوز واردات آیفون، 
»کوروش کمپانی «ها را به وجود می آورد

چرا نهادهای ناظر مانع 
غارت مردم نمی شوند؟

بسیاری از کارشناسان بر اینکه فساد در کشور 
ما سیستماتیک است، اذعان دارند. دامنه فساد 
از نهادها و ســازمان های مختلف، افراد بهره مند 
ازلابی های قدرت و آقازاده هــای آنها، گرفته تا 
اعضای شورای شهر در اقصی نقاط کشور، مشاغل 
وابســته به برخی و ...  نه تنها رفته رفته گسترش 
یافته، بلکه ارقام آن نیز درشت تر شده و پرتکراری 
آن گویــی جامعه و افــکار عمومــی را به نوعی 
سرّشدگی و بی حســی در واکنش با آن واداشته 
است. نمونه ای دست به نقد از این مدعا، شرکت 
»کوروش کمپانی« اســت که با ادعای واردات 
آیفون 20 میلیونی نام خود را بر سر زبان ها انداخت. 
این روزها نیز خبر تعطیلی و متواری شدن مالک 
آن، وایرال شده است. برخورد با این قضیه مانند 

گذشته پلیسی و امنیتی بوده است اما چه سود 
که جوانک مالک این کمپانی قبل از شکایت مردم 
متواری شده است و فقط همدست او که پدرش 
است دستگیر شده. طبیعی است که این برخورد 
اگر اثر داشت اکنون دیگر شاهد این کلاه برداری ها 
نبودیم.  اما این شــرکت برای تبلیغات و وجهه 
خریدن از افراد سرشــناس و سلبریتی استفاده 
کرده است. در ماه های گذشته، چهره هایی از جمله 
صادق بوقی، علیرضا بیرانوند، رضا شفیعی جم، 
جواد هاشمی، یوسف صیادی، یوسف تیموری، 
شهربانو الهه و سهیلا منصوریان، الهام پاوه نژاد، 
محســن ابراهیم زاده، نیوشا ضیغمی، منوچهر 
هادی، و الهام حمیدی از جمله تبلیغ کنندگان 

»کوروش کمپانی« بودند...

فعال حقوق کودک در واکنش به راهکار شهرداری برای مهار مافیای زباله: 

کودک زباله گرد باید به مدرسه برگردد
نه اینکه استخدام شود

شهرنوشت 6

جلوگیری از واردات اسباب بازی  
با دخالت  شورای عالی 

انقلاب فرهنگی 
شهرنوشت 6

دسترنج 4

همين صفحه

سياست 2

چرتکه 3

سياست 2

رئیس دولت اصلاحــات گفت: اصلاح 
طلب واقعی با کسی قهر نیست و قهر نخواهد 
کرد گرچه ممکن است موضع داشته باشد 
و انتقاد کند و باید بکند، ولی با انتخابات، با 
حاکمیت و بخصوص با مردم قهر نخواهد 
کرد. برعکس، دلــش می خواهد درکنار 
مردم و با مردم و به نفع مردم عمل کند. اگر 
هم قهری هست نه از سوی اصلاح طلبان 
که از سوی قدرت حاکم است که با اصلاح و 

اصلاح طلبی قهر کرده است. 
به گزارش منیبان؛ ســید محمد خاتمی در دیدار اعضای حزب 
مجمع ایثارگران تصریح کرد: در مسئله انتخابات هم باید از انتخابات 

دفاع کرد. چرا که انتخابات راه رســیدن به 
یک نظام مردمی مردم ســالاری است که 
می تواند خیر مردم را تامین کند و مردم در 
آن احساس رضایت کنند؛ هم دنیای مردم 
را بهتر کند و هم آن ها که اهل آخرت هستند 
احســاس کنند که در این دنیــا می توانند 
مســیر آخرت خود را، بــدون آنکه مزاحم 
کســی شــوند و بدون اینکه کسی مزاحم 
آن ها شود طی کنند. پس از نظر ما انتخابات 
بسیار مهم اســت و اگر انتقادی هم هست، 
 به این اســت که انتخابات در جای خود نیســت و باید به جای اصلی 

خود برگردد.

در دیدار دبیران شورای امنیت ملی ایران و روسیه، توسعه 
یک توافقنامه جامع بلندمدت جدید دوجانبه بررسی و تاکید 
شد که انعقاد این ســند بنیادی، انگیزه ای قدرتمند برای 
گسترش بیشــتر همکاری های دوجانبه سودمند در همه 

زمینه ها ایجاد خواهد کرد.
به گزارش ســایت دیــده بان ایــران؛ در دیــدار علی 
اکبراحمدیان و نیکلای پاتروشف، که در حاشیه ششمین 
نشست دبیران و مشــاوران امنیت ملی کشور های منطقه 
درباره افغانستان که در بیشکک پایتخت قرقیزستان درحال 
برگزاری است، انجام شد؛ طیف گسترده ای از موضوعات مورد 
علاقه دو کشور در حوزه های سیاسی،اقتصادی وامنیتی از 
جمله توجه ویژه به مبارزه با تروریسم، مسائل امنیت اطلاعات، 

مشکلات تامین امنیت اقتصادی روسیه و ایران در شرایط 
فشار تحریم های کشورهای غربی و همچنین مقابله با تلاش ها 
برای مداخله در امور داخلی کشورهای مستقل مورد بحث و 

تبادل نظر قرار گرفت. در جریان این گفت وگو همچنین درباره 
روندهای جهانی و منطقه ای و نیز تماس های دوجانبه و چند 
جانبه آتی بین شوراهای امنیت ملی روسیه و ایران در سال 
202۴ بحث و تبادل نظر شد و برنامه فعالیت کارگروه های 
شوراهای امنیت ملی دو کشور در مورد موضوعات مورد علاقه 

طرفین هم مورد توافق قرار گرفت.
احمدیان به دعوت همتای قرقیزستانی برای شرکت در 
ششمین نشست دبیران و مشاوران امنیت ملی کشورهای 
منطقه درباره افغانستان پیش از ظهر پنجشنبه 2۶ بهمن 
۱۴02 در رأس هیأتی عازم بیشکک شد.  جمهوری اسلامی 
ایران بنیانگذار این نشست است. پنج دور قبلی این نشست در 

ایران، روسیه، هند و تاجیکستان  برگزار شده است.

گزارشخبر
سیدمحمد خاتمی: 

قدرت حاکم با اصلاح طلبی قهر کرده است
در دیدار دبیر شورای عالی امنیت ملی دو کشور بررسی شد؛ 

توسعه »توافقنامه جامع بلندمدت جدید« میان ایران و روسیه

پورمحمدی:

رفتار امروز خبرگان 
ضعیف و معیوب است

رئیس اتحادیه دارندگان قنادی اعلام کرد: 

کاهش 40  درصدی 
تقاضای شیرینی در سال جاری

رونمایی سپاه از تسلیحات 
جدید  در خلیج فارس

 سرمایه های انسانی به کشور پایبند نیستند  

راغفر: نظام دستمزدی،
 افراد با مهارت را از کشور

 فراری می دهد 

سیدمحمد خاتمی:  

قدرت حاکم با اصلاح طلبی 
قهر کرده است 

شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب

فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاری مناقصه عمومي 
0201319950100DT4 :دو مرحله ای

CHECK VALVE/01-31-75-9950100 :تقاضاي شماره
شركت ملي مناطق نفتخيز جنوب در نظر دارد كالاي مورد نیاز خود را مطابق جدول زیر بصورت فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاري مناقصه عمومي از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 
 دولت )ستاد( تأمین نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه، از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصهگران و بازگشایی پاکات از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس

 www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصهگران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در 
مناقصه محقق سازند.

تعداد 
شماره فراخوان در سامانه مقدار كالاواحدموضوع مناقصهاقلام

مبلغ تضمینستاد

6CHECK VALVES, SWING TYPE, CLASS 150NO1502002092288001729000ر000ر075ر1 ریال

سطح بازرسی مورد نیاز كالا 2 می باشد كالای ارائه شده می بایست از محصولات تولید كنندگان/سازندگان مندرج در فهرست بلند منابع دستگاه مركزی شركت ملی نفت ایران در 
زمینه موضوع مناقصه باشد و ارائه پیشنهاد فنی با سربرگ سازنده اصلی به همراه كلیه مدارک مربوطه )نقشه ،دیتا شیت ، كاتالوگ و..( الزامی است

 ،www.setadiran.ir لذا كلیه شركتهایي كه فعالیت آنها مرتبط با شرح كالاي مورد درخواست میباشد میبایست ظرف مدت 14 روز از تاریخ درج آگهي فراخوان نوبت دوم با مراجعه به سایت
نسبت به چاپ و تكمیل »فرم تعهد نامه ارائه كالا مطابق با استانداردهاي شركت ملي مناطق نفتخیز جنوب« و بارگذاري آن به همراه مدارك و مستندات، بر اساس موارد مندرج در جدول ارزیابي 

كیفي )براي معاملات کمتر از بیست برابر نصاب معاملات متوسط( در سامانه ستاد اقدام نمایند.
كسب حداقل نمره 60 در ارزیابي كیفي، جهت دریافت اسناد مناقصه توسط فروشندگان/ سازندگان الزامي است.

اسناد و مدارک مناقصه پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه، از طریق سامانه ستاد براي مناقصهگران واجد شرایط ارسال خواهد شد.
ضمناً مبلغ تضمین شركت در مناقصه   000ر000ر075ر1 ریال مي باشد.

با وصول حداقل یک فقره پیشنهاد معتبر در موعد زمانبندی مناقصه گشایش پاکات انجام میشود.
گشایش پاكات مالي بین مناقصه گراني انجام خواهد شد كه كلیه اقلام تقاضا مورد تأیید كمیته فني بازرگاني قرار گرفته باشند.

خرید كالا به صورت یكجا براي تمام اقلام تقاضا به یك مناقصه گر ) سرجمع پیشنهادي مناقصه گر (.
كلیه مدارک ارزیابی کیفی در قالب یک فایل PDF در سامانه ستاد بارگذاری گردد

واحد مکانیکال اداره تداركات خرید كالاي داخلي )تلفن 061-341-25060(
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/11/28    تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/12/01

 شرکت ملی نفت ایران
شرکت ملی مناطق نفتخیزجنوب ) سهامی خاص(

شناسه آگهی: 1667089

نوبت اول اطلاعیه اعلان عمومی 
عوارض و بهای خدمات سال 1403 شهرداری دستجرد

تاریخ: 1402/11/25
شماره: 4296

به اطلاع کلیه ش��هروندان محترم شهر دس��تجرد می رساند در راستای ماده ۳0 آیین 
نامه مالی شهرداریهای کشور و به استناد تبصره ۳ ماده 2 قانون درآمد پایدار و هزینه 
ش��هرداریها و دهیاریها ،تعرفه عوارض و بهای خدمات نافذ و مورد عمل شهرداری 
دستجرد برای عمل از ابتدای سال 140۳ که به تصویب شورای اسلامی شهر و کمیته 
انطباق رسیده است جهت اطلاع شهروندان و کلیه ذینفعان اعلان عمومی می گردد. 
همچنین شرح کامل تعرفه عوارض و بهای خدمات در سایت شهرداری دستجرد به 
نش��انی dadtjerd.ir و همچنین تابلوی اعلانات شهرداری و شورای اسلامی شهر 

دستجرد موجود می باشد.
روابط عمومی شهرداری دستجرد

شهرداری دستجردشهرداری دستجرد



رونمایی سپاه از تسلیحات جدید 
در خلیج فارس

سپاه پاسداران برای افزایش اســتحکامات دفاعی در 
جزایر سه گانه خلیج فارس از تســلیحات جدید رونمایی 
کرد.  به گزارش خبرآنلاین، نیروی دریایی سپاه از قایق های 
جدیدی رونمایی کرد که تا پیش از این فقط به تیربار مجهز 
بودند؛ اما نخستین بار است که سامانه های موشکی کروز با 
برد بین ۳۰۰ تا ۷۰۰ کیلومتر به جای پرتاب از ساحل در حال 
حرکت، شلیک می شوند که این باعث جابه جایی لحظه ای 
سامانه های موشکی برای جلوگیری از آشکار شدن و هدف 

قرار گرفتن توسط دشمن است.
    

ان بی سی نیوز:
حمله سایبری آمریکا 

علیه کشتی ایرانی »بهشاد« 
شبکه ان بی سی نیوز به نقل از سه مقام آمریکایی گزارش 
داد که دولت این کشــور اخیرا علیه یک کشتی ایرانی در 
دریای سرخ و خلیج عدن که مشغول جمع آوری اطلاعات 
درباره کشتی های باری بود یک حمله سایبری انجام داده 
است.  به گزارش ان بی سی این عملیات سایبری یک هفته 
پیش به عنوان بخشی از واکنش دولت بایدن به کشته شدن 
سه سرباز آمریکایی در اردن و با هدف محدود کردن توانایی 
کشتی ایرانی برای به اشتراک گذاشتن اطلاعات با حوثی 

ها انجام شد.
    

حیدری در واکنش به اظهارات سخنگوی طالبان:
هیچ  کشوری نمی تواند به انسداد 
مرزهای ما اعتراض داشته باشد 

فرمانده نیــروی زمینی ارتش گفــت: می خواهیم در 
مرزهایمان انســداد ایجاد کنیم و هیچکس هم نمی تواند 
اعتراض داشته باشد که چرا شما در نزدیکی مرز ما این کار 
را انجام می دهید. به گــزارش مهر، امیر کیومرث حیدری 
در جمع خبرنگاران پیرامون سخنان سخنگوی طالبان، 
افزود: به حسن همجواری همیشــه احترام می گذاریم و 
هیچ زمانی جمهوری اسلامی قصد تهدید، تعدی، تجاوز 
 و تصرف یک وجب از خاک و سرزمین کشورهای همسایه 

نداشته و ندارد.
    

ادعای معاون فرماندهی مرکزی آمریکا: 
سپاه پاسداران دوشادوش 

حوثی های یمن فعالیت می کند
معاون فرماندهی مرکزی ایالات متحده مدعی شــد: 
»سپاه پاســداران ایران در داخل یمن است و دوشادوش 
حوثی ها فعالیت می کند، به آنها مشاوره می دهد و اطلاعات 
هدف را تامین می کنند« و اضافــه کرده »این کاملا واضح 
است«. دریاســالار برد کوپر، در گفت وگو با شبکه خبری 
ســی بی اس نیوز آمریکا گفت: ایران از حامیان حوثی های 
یمن است، اما می گوید این گروه خود در ارتباط با حملات به 

کشتی ها در دریای سرخ تصمیم می گیرند و عمل می کند.
    

حقیقت پور:
هر جریانی ما را در لیست خود بگذارد، 

استقبال و تشکر می کنیم
منصور حقیقت پور با اشــاره به لیست انتخاباتی علی 
مطهری، گفت: ما مراوده حزبی و سیاسی با یکدیگر نداریم 
با هم همکار و دوست بودیم،بنده، از ترکیب آدم ها و چینش 
این لیســت خبر ندارم و اینکه خودم هم در لیست ایشان 
قرار گرفته ام را از رسانه ها شنیدم. مشاور لاریجانی تصریح 
کرد: حالا اگر آقای مطهری نام بنده را در لیستش گذاشته 
ما مخالفت که نمی کنیم و تشــکر می کنیم آقای قالیباف 
هم اگر ما را در لیســت خود بگذارد ما استقبال می کنیم، 
دوستان شورای وحدت هم اگر ما را در لیست خود بگذارند 
ما استقبال می کنیم و همچنین شورای ائتلاف ما را در لیست 

خود بگذارند استقبال می کنیم.
    

کنایه افشاکننده سیسمونی گیت 
به تایید صلاحیت قالیباف:

از درخواست مهاجرت فرزند 
این یکی رئیس قوه مطلع بودند؟

افشاکننده سیسمونی گیت در شبکه اجتماعی ایکس 
نوشت:  سوال بپرسم؟ به گزارش خبرآنلاین، وحید اشتری، 
ادامه داد:در سال های گذشــته نهادهای امنیتی در حال 
رد صلاحیت کاندید یک قوه بودند با این استدلال که چرا 
فرزندش در آمریکا تحصیل می کند. آیا همزمان از وضعیت 
درخواســت مهاجرت فرزند این یکی رئیــس قوه مطلع 

بودند؟چطور چنین چیزی منجر به رد صلاحیت نشد؟
    

رئیس ستاد انتخابات تهران خبر داد
رقابت ۳ هزار و ۸۹۸ نفر در تهران 
برای حضور در مجلس دوازدهم

رئیس ستاد انتخابات تهران از رقابت ۳ هزار و ۸۹۸ نفر در 
تهران برای حضور در مجلس دوازدهم خبر داد. به گزارش 
ایسنا، سید عباس جوهری در سخنرانی پیش از خطبه های 
نماز جمعه دیروز تهران، گزارشی از اقدامات ستاد انتخابات 

تهران، ارائه کرد.

t oseei r ani . i r
سياست2

ششمین دوره انتخابات مجلس خبرگان 
رهبری، 11 اســفند برگزار می شود و هفته 
گذشته شورای نگهبان پس از بررسی اعتراض 
داوطلبان، اعــلام کرد کــه از ۵1۰ داوطلب 
نمایندگی مجلس خبــرگان رهبری، 1۴۴ 
نفر برای ۸۸ کرســی تایید صلاحیت شدند. 
تبلیغــات کاندیداها نیز از چهارشــنبه 2۵ 

بهمن ماه  آغاز شد.
از شــکل گیری مجلس خبرگان رهبری 
۴۰ ســال می گذرد و در پنــج دوره قبل نیز 
همچون این دوره، صلاحیــت داوطلبان به 
تأیید شورای نگهبان رسیده است. بر اساس 
اصل 1۰۸ قانون اساســی جمهوری اسلامی 
ایران، مســئولیت تصویب قانــون مربوط به 
تعداد و شرایط خبرگان، کیفیت انتخاب آن ها 
و آیین نامه داخلی جلســات آنان فقط برای 
»نخستین دوره« بر عهده شــورای نگهبان 
بوده و پس از آن »هر گونه تغییر و تجدیدنظر 
در این قانون و تصویب سایر مقررات مربوط به 
وظایف خبرگان در صلاحیتِ خود آنان است.« 
بنابراین اصل، مجلس خبرگان رهبری باید یک 
مجلس انتخابی تمام عیار باشد و نه انتصابی. 
به گفته اکبر هاشــمی رفســنجانی به علت 
حساســیتی که در انتخاب رهبر وجود دارد، 

»قانون خبرگان با خودش است.«

محفلی یادآور حضور
 افراد کهنسال

مجلس خبرگان، یادآور محفلی است که 
افرادی کهن ســال در آن حضور دارند. البته 

آذر ماه 1۳61 که انتخابات دور اول خبرگانِ 
رهبری برگزار شــد. میانگین سنی اعضای 
خبرگان ۵۳ ســال بود؛ میانگینی که حتی 
برای مجلس شورای اســلامی نیز می تواند 
جوان محسوب شــود. در آن نخستین دوره 
اما ســالخورده ترین فرد ادوار مجلس حضور 
داشت؛ سید حسین خادمی اصفهانی ملقب 
به »خادم الشریعه« با ۹1 سال به خبرگان راه 
یافت و سید محسن موسوی تبریزی نیز با ۳2 

سال جوان ترین نماینده خبرگان بود.
هاشمی رفسنجانی ۴۸ساله نیز در مجلس 
حضور داشــت و ریاســت خبرگان به علی 

مشکینی 61 ساله رسیده بود.
اما دوره های بعد بر میانگین ســنی اعضا 
افزوده شد و مجلســی که در دوره اول، بسیار 
جوان به حســاب می آمد، رفته رفته به سمت 
مجلسی کهن سال میل کرد. و طی چهار دوره 
نخست خبرگان رهبری هر سال بر میانگین 
سنی اعضا افزوده شد. روندی که تقریبا ادامه 

یافت.
در دور چهارم، دو عضو مجلس خبرگان، 
مهدوی کنی و محمدی گیلانی به فاصله چند 
روز به کما رفتند. میانگین سنی ۹۳عضو این 
مجلس ۷۰ ســال بود و موضوع افزایش هرم 

سنی آنها موضوعی جدی تلقی می شد.
به عبارتــی در فاصله یک هفتــه از اعلام 
بســتری شــدن و در کما رفتن محمدرضا 
مهدوی کنی، رئیس مجلــس خبرگان )۸۳ 
ساله(، پزشک معالج محمد محمدی گیلانی 
دیگر عضو مجلس خبرگان )۸6 ساله( خبر از 

وخامت حال او داد.
از نمایندگان دوره چهارم علی مشکینی 
)متولد سال 1۳۰۰( و محمد حسن مرعشی 
)متولد 1۳16( به ترتیب در ۸6 و ۷1 سالگی 

فوت کردند.
در طول ادوار برخی تأکید داشتند که این 
سیر صعودی خبرگان همچنان  باید ادامه یابد 
تا شاهد مجلسی دوباره کهن سال باشیم. یکی 
از اعضای خبرگان نیز در این مورد گفته بود: 
»خبرگان جای شیوخ است؛ نه جوان ترها. اگر 
افراد جوان بخواهنــد رهبر مملکت را تعیین 

کنند، برای مردم قابل قبول نیست«.

قانونی که فقط شامل
 هاشمی رفسنجانی شد!

موضوع کهنســالی و افزایش هرم ســنی 
اعضای مجلس خبرگان، در پنج دوره گذشته 
همواره مطرح بود و انتقادات بســیاری در پی 
داشــت. گاهی نیز با طنز و مطایبه کبر سن 
اعضای این جمع مورد کنایه واقع می شــد. 
قطعا منظور کسانی که به سالخوردگی اعضای 
مجلس خبــرگان خرده می گیرنــد؛ نادیده 
گرفتن تجربه و خرد و احیانا فرهمندی برخی 
کهنسالان نیست. نکته، همان به موقع از سر 

میز برخاستن است!
در دنیــا بنیانگــذاران صنایــع بزرگ و 
سیاستمداران هوشــمند در یک سن نسبی 
کنار می کشند و بازنشسته می شوند. به موقع 
کنار می کشــند مبادا کاهش قــوای ذهنی 
آنها آسیبی متوجه کســب وکار و یا کشوری 

بکند. قانون نانوشــته عاقلانه ای است برای 
پیران خردمنــد. ایران البتــه چنین قانونی 
ندارد )هرچند یکبار این قانون به تشــخیص 
دیگران برای هاشــمی رفسنجانی کار کرد!( 
عرصه ایران برای مســن ها مســتثنی است: 
نمونه آن احمد جنتی۹۷ ساله )حفظ الله( به 
عنوان یکی از باسابقه ترین نمایندگان مجلس 
خبرگان رهبری اســت که البتــه خودداری 
 او از ثبت نام، خبر مهم ایــن دوره از انتخابات 

خبرگان این بود.

چرا ۳۵ عضو مجلس خبرگان 
دیگر کاندیدا نشدند؟

در ایــن دوره گرچــه دیرهنــگام، امــا 
زمزمه های دیگــری به گوش می رســد که 
حاکی از جوانگرایی اســت!  در همین راستا، 
۳۵ عضو مجلــس خبــرگان دوره پنجم، در 
این دروه دیگر کاندیدا نشدند. آیت الله امامی 
کاشانی نیز که پیشــتر در این انتخابات ثبت 
نام کرده بود، روز پنجشــنبه از کاندیداتوری 
کناره گیری کــرد و اطرافیان ایشــان علت 
 ایــن تصمیم را »شــرایط جســمانی« وی 

عنوان کردند.
به گزارش تسنیم، آیت الله لطف الله دژکام، 
نماینده، ولی فقیه در فارس، صبح پنج شنبه در 
یک نشست خبری پیرامون برگزاری دو رویداد 
مهم سیاسی در اسفندماه امسال، جوانگرایی 
را دلیل عدم ثبت نام ۳۵ نفر از نمایندگان فعلی 

مجلس خبرگان رهبری ذکر کرد و گفت: »این 
نمایندگان اعلام کردند که سن شــان دیگر 
اقتضا نمی کند و ترجیــح دادند که جوانان به 

میدان بیایند.«
گرچه برخی هــدف از کناره گیری امامی 
کاشــانی را عوامل دیگری غیر از آنچه اعلام 
شد، دانســتند. برای مثال مصطفی فقیهی، 
مدیر ســایت خبری انتخاب در شبکه ایکس 
نوشت: »ردصلاحیت یا انصرافِ امامی کاشانی 
از انتخابــات خبرگان، هر دو یــک مفهوم را 
می رســاند که چندماه قبل، در توییت کوت 
شده، توضیح دادم: هدف، ریاست رئیسی بر 

خبرگان است.«
در مجمــوع۵2 نفر از اعضــای دور پنجم 
برای دور ششــم نیز تأیید صلاحیت شدند. 
22 نفــر از نماینــدگان دوره پنجــم نیز به 
دلیل کهولت ســن فوت کردند که چهرهای 
شــاخصی مانند اکبر هاشمی رفســنجانی، 
محمد یزدی و محمود هاشــمی شاهرودی 
از جمله این افراد هســتند و حسن روحانی، 
رئیس جمهور سابق که احتمالا می توانست 
 نقش موثری در این مجلس داشته باشد، هم 

رد صلاحیت شد.
گرچه با کناره گیری این ۳۵ نفر هم مجلس 
آتی خبرگان با جوانگرایــی موصوف فاصله 
معنــاداری دارد، اما بــاز می تواند مقدمه ای 
امیدبخش بر اجرای قانون بازنشستگی رجال 

سیاسی در کشور باشد.

هرم سنی اعضای مجلس خبرگان کاهشی می شود؟

جوانگرایی دیرهنگام!
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مینا محمدزاده

روی موج کوتاه

موضوع کهنسالی و افزایش هرم 
سنی اعضای مجلس خبرگان، در 
پنج دوره گذشته همواره مطرح 

بود و انتقادات بسیاری در پی 
داشت. گاهی نیز با طنز و مطایبه 
کبر سن اعضای این جمع مورد 

کنایه واقع می شد

آیت الله لطف الله دژکام، نماینده، 
ولی فقیه در فارس، جوانگرایی 
را دلیل عدم ثبت نام ۳۵ نفر از 

نمایندگان فعلی مجلس خبرگان 
رهبری ذکر کرد و گفت: »این 

نمایندگان اعلام کردند که سن شان 
دیگر اقتضا نمی کند و ترجیح دادند 

که جوانان به میدان بیایند«

نماینده سابق مجلس، گفت: یکی از مواردی که بسیار مورد توجه متولیان امر 
تصمیم گیری بوده، نوع نگاه کاندیدا ها به آقای رئیسی و قالیباف بود. نگاه کاندیدا ها 
درباره رئیسی بسیار مهم بود و به نظرم جمهوری اسلامی، دیگر چندان اهمیتی 

ندارد و موضوعی که اهمیت دارد، همین مسائل است.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی که صلاحیتش از ســوی شورای نگهبان رد 
شــده اســت، در گفتگو با رویداد2۴ درباره ردصلاحیت ها، افزود: مردم اصلا از 
ردصلاحیت ها قانع نشده اند و برایشان سوال است، چرا کاندیدا های محبوبشان 
رد صلاحیت شده اند؟ در شهرستان ها، کاندیدا ها منطقه ای هستند و مردم ایل و 
تبار کاندیدا ها را می شناسند؛ برایشان سوال است که چرا و با چه دلیلی این افراد رد 
صلاحیت شده اند. چه دلیلی است که شما می دانید و مردم نمی دانند و آن ها را از 

داشتن نماینده محبوبشان محروم می کنید؟
وی تصریح کرد: خیلی ناشایست است که شورای نگهبان و نهاد های مربوطه 
کاری را انجام دهند که مردم اقناع نشوند. فضای مجلس از فضای انتخابات سردتر 
شده است و این خیلی بد اســت. چرا باید فضای انتخابات سرد شود؟ چه کسانی 

مقصر هستند؟ جعفرزاده ایمن آبادی با اشاره به اینکه تاکنون هیچ دلیلی برای رد 
صلاحیت من اعلام نکرده اند، ادامه داد: من در همه سامانه های شورای نگهبان 
و وزارت کشور تقاضای وقت ملاقات کردم که بپرسم گناه من چیست. حتی یک 

مورد من را فراخوان نکردند که بگویند مشکل تو این است! اساسا ما به کی اعتراض 
کنیم؟ به کسانی که خودشان دست به این اقدام زده اند؟
ورود جریان نفوذ به شورای نگهبان هم محتمل است 

به گفته نماینده سابق رشــت، جریان نفوذ یا همان انجمن حجتیه سابق، که 
اکنون در اشکال مختلفی ظهور و بروز کرده، توانسته در بسیاری از ارکان تصمیم 
گیری نظام نفوذ کند و هیچ بعید نیست که انجمن حجتیه در شورای نگهبان هم 

ورود کرده باشد. 
وی ادامه داد: با این فرایندی که در پیش گرفته انــد دیگر امیدی به مجلس 
ندارم و بعید می دانم سرانجام خوبی داشته باشد و قطعا دیگر مجلس در راس امور 

نخواهد بود.
رویکردی که نشانه  مشارکت حداکثری  

در انتخابات باشد، نمی بینم
جعفرزاده ایمن آبادی افزود: متاسفانه برخلاف شعارها، من رویکردی که نشانه  
مشارکت حداکثری در انتخابات باشد، نمی بینم. به باور من، وضع بد بود و اکنون 

بدتر هم شد.
وی در پایان تصریــح کرد: ذره ای شــک نکنید که مجلس آتــی از مجلس 
 کنونی هم ضعیف تــر خواهد بــود. از این رو، شــاید مجلس آتی بــرای نظام 

مخاطره انگیز شود.

جعفرزاده ایمن آبادی:

نظر کاندیدا ها در مورد رئیسی، شرط تایید صلاحیت بود

گفت وگو

دبیر کل جامعه روحانیــت مبارز گفــت: رفتار امروز 
خبرگان را ضعیف و معیوب می دانم و معتقدم متاســفانه 

خبرگان آن طور که باید به وظایف خود عمل نکردند.
به گزارش جمــاران، مصطفی پورمحمــدی در جمع 
شماری از طلاب تهران خاطرنشان کرد: بسیار مهم است که 
قانون اساسی به عنوان یک مجموعه جامع مورد توجه قرار 

گیرد. این مساله ای است که امروز به آن به شدت نیاز داریم. 
البته یک اشــکال بزرگ داریم و آن این است که به قانون 

اساسی خوب عمل نکرده ایم.
 باید بررســی کنیم که چرا نتوانستیم به قانون اساسی 
عمل کنیم؟ گیر آن کجا بوده است؟ به چه بند ها و اصولی 
عمل نکردیم و چرا به آن ها عمل نشده است. اگر قابل عمل 
نیست به اصلاح و بازنگری آن بپردازیم. اگر می توان به آن 

عمل کرد، به آن عمل کنیم. چرا عمل نمی کنیم!
وی در پاســخ به یکی از حاضــران در خصوص برخی 
نابســامانی ها و ناکارآمدی ها در نهاد هــای زیر مجموعه 
رهبری؛ من فراتر از آنچه که شــما گفتید انتقاد دارم. اگر 
قانون یک چیز است، چرا برای برخی اینگونه نگاه می شود و 
برای برخی دیگر به گونه دیگر؟ امروز هم صلاحیت افرادی 
تایید و برخی دیگر رد می شود.اگر به مجلس خبرگان بروم 
یکی از موضوعاتی که به طور جدی پیگری می کنم، همین 

مساله خواهد بود. ابهام در مسیر تایید و رد روحانیون برای 
انتخابات خبرگان، تحقیر و بی احترامی به روحانیت است و 
باید حل شود. مسأله باید قانونمند، بسیار روشن، شفاف و 
قابل دفاع و توجیه باشد و استثنا هایی که بلاجواب است را 
نباید قبول کنیم. همه اموری که در قابل مسائل اجتماعی 

قرار می گیرند، باید قانونمند و شفاف شوند.
پورمحمدی ادامه داد: نکته من این اســت که اینگونه 
نیست که شــما بفرمایید الان کسی آمد و نسبت به برجام 
فلان گونه صحبت کرد، پس او را بزنیم کنار، او نباید رهبر 
انتخاب کنــد! خب پس رهبر را همان دوســتانی انتخاب 
کنند که یک روز در سیاســت، مدیریت، انقلاب و مبارزه 
نبودند و سرد و گرم دنیا را نچشیدند! نه استاد دیدند و نه با 
رهبران بزرگ در تماس بودند! بسم الله این ها بفرمایند رهبر 
را انتخاب کنند! ما مخلص شــما هم هستیم! دستتان هم 
درد نکند! جایزه هم به شــما می دهیم! حتما هم دستاورد 

مطلوبی خواهید داشت!
دبیر کل جامعه روحانیت مبارز، خطاب به طلاب حاضر 
در جلســه تأکید کرد: اگر می خواهید شما را قبول داشته 
باشند، روی منبر بروید و بگویید مردم در رأی دادن آزادید. 

اگر ناراحتید، از آنکه به او رأی داده اید، رأیتان را پس بگیرید! 
به یک نفر دیگــر بدهید. می گویند نفر بعــدی چه فایده! 
می گوییم این مرحله اول است. شما اول رایت را از آن آقایی 
که می گویید قول داد و عمل نکــرد پس می گیری و دیگر 
به او رای نمی دهی. مجازاتش می کنی. می گویی تو دیگر 
قابل اعتماد من نیستی. اگر هم فکرش هم آمد و خواست 
رای بگیرد، می گویی هم فکرانت ظاهرا خب عمل نکردند و 

اعتماد من اکنون سلب شده است.
وی ادامه داد: این اثر بزرگ اجتماعی دارد و بسیار تعیین 
کننده است. اگر طلاب و روحانیون این جسارت را کردند 
و بالای منبر گفتند، حتما بدانند مستمعانشــان بیشــتر 
می شوند و باور پذیری منبرشان هم بالاتر می رود؛ چرا که با 
یک مساله جدی اجتماعی که مورد توجه است هم نوای و 
هم زبانی می کنند و درست هم حرف می زنند. نمی گویند به 
چه کسی رأی دهید، تا این انتقاد به آن ها مطرح شود که گویا 
به نفع کسی تبلیغات می کنند، بلکه در واقع مخاطبینش را 
راهنمایی می کند، وظیفه آخونــدی اش را انجام می دهد؛ 
بنابراین ما باید در صحنه بیاییم و خودمان سرنوشــتمان 

را تعیین کنیم.

پورمحمدی:

رفتار امروز خبرگان ضعیف و معیوب است

گزارش
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خبر اقتصادی

رئیس اتحادیه دارندگان قنادی اعلام کرد:
کاهش 40 درصدی 

تقاضای شیرینی در سال جاری
رئیس اتحادیه دارندگان 
قنادی، شیرینی فروشــی و 
کافه قنادی تهــران گفت: 
در ســال جاری تقاضا برای 
شیرینی دست کم 40 درصد 

نسبت به سال گذشته افت داشته و البته پیامدهای این امر 
بازار شب عید و ماه رمضان را نیز بی تاثیر نمی گذارد. به گزارش 
ایلنا، علی بهره مند  از کاهش قدرت خرید مردم برای شیرینی 
و دیگر محصولاتی که در قنادی ها عرضه می شود، گفت و 
توضیح داد: با حذف ارز ترجیحی از واردات مواد اولیه موردنیاز 
برای تهیه شیرینی مانند آرد، شکر و روغن قیمت تمام شده 
تولیدات شیرینی فروشی ها افزایش چشمگیری پیدا کرد و 
این اتفاق سبب کاهش تقاضا و در پی آن کاهش تولید انواع 
شیرینی شد. او درباره احتمال افزایش قیمت شکلات های 
کاکائو اظهار کرد: شیرینی فروشان تاکنون قیمت این اقلام 
را تغییر نداده اند، اما از آنجا که شکلات های کاکائو محصولات 
وارداتی هستند و از نوســان قیمت ارز تاثیر می پذیرند دور 
از انتظار نیســت که افزایش قیمت دلار گرانی آنها را در پی 

داشته باشد.
    

ادعای وزیر اقتصاد:
پازل خروج از رکود تورمی دهه ۹0 

تکمیل می شود
وزیر اقتصاد با تشــریح 
مجموعه اقدامــات دولت 
سیزدهم در انضباط بخشی 
مالی و پولی، مهار موتورهای 
تورم زا و همچنین اقدامات 

کوتاه مدت برای مقابله با تورم، خبر داد. به گزارش خبرگزاری 
مهر، احسان خاندوزی در نشست سراسری مدرسان معارف 
اســلامی دانشــگاه ها درباره خروج از رکود تورمی گفت: 
همزمان ۲ دسته اقدامات باید انجام می شد؛ اول حل مسائل 
اساسی تورم و سپس حل مسائل کوتاه مدت. در حل مسائل 
اساسی، چند موتور خلق تورم در ایران کار می کند و تا زمانی 
که مهار نشود همچنان تولید تورم می کند. او افزود: مهمترین 
موتور خلق تورم، بی انضباطی مالی و پولی گسترده ای است 
که در اقتصاد ایران وجود داشت و باید سیلاب نقدینگی در 
اقتصاد کشور مهار می شــد و برایش کانال کشی می شد تا 
ویرانگر نباشد. بخش زیادی از این بی انضباطی ها هم مربوط 

به دولت ها و رفع کسری بودجه دولت بود.

بسیاری از کارشناسان بر اینکه فساد در کشور 
ما سیستماتیک اســت، اذعان دارند. دامنه فساد 
از نهادها و ســازمان های مختلف، افراد بهره مند 
ازلابی های قدرت و آقازاده های آنها، گرفته تا اعضای 
شورای شهر در اقصی نقاط کشور، مشاغل وابسته به 
برخی و ...  نه تنها رفته رفته گسترش یافته، بلکه ارقام 
آن نیز درشت تر شده و پرتکراری آن گویی جامعه 
و افکار عمومی را به نوعی سرّشدگی و بی حسی در 
واکنش با آن واداشته است. نمونه ای دست به نقد 
از این مدعا، شرکت »کوروش کمپانی« است که با 
ادعای واردات آیفون ۲0 میلیونی نام خود را بر سر 
زبان ها انداخت. این روزها نیز خبر تعطیلی و متواری 

شدن مالک آن، وایرال شده است.
برخورد با این قضیه مانند گذشــته پلیسی و 
امنیتی بوده است اما چه سود که جوانک مالک این 
کمپانی قبل از شکایت مردم متواری شده است و 
فقط همدســت او که پدرش است دستگیر شده. 
طبیعی است که این برخورد اگر اثر داشت اکنون 

دیگر شاهد این کلاه برداری ها نبودیم.

پرونده کوروش کمپانی و حامیان، 
زیر ذره بین پلیس

اما این شرکت برای تبلیغات و وجهه خریدن 
از افراد سرشناس و سلبریتی استفاده کرده است. 
در ماه های گذشــته، چهره هایی از جمله صادق 
بوقی، علیرضا بیرانوند، رضا شــفیعی جم، جواد 
هاشمی، یوسف صیادی، یوسف تیموری، شهربانو 
الهه و ســهیلا منصوریان، الهام پاوه نژاد، محسن 
ابراهیم زاده، نیوشــا ضیغمی، منوچهر هادی، و 
الهام حمیدی از جمله تبلیغ کنندگان »کوروش 

کمپانی« بودند.
در پی انتشار خبر پلمب دفتر کوروش کمپانی، 
در روزهای پیشــین شــماری از مال باختگان در 
مقابل ســاختمان آن تجمع کردند و حال با اعلام 
خبر متواری شــدن مالک آن، کاربران بسیاری از 
چهره های سینمایی و ورزشی و اینفلوئنسرهای 
رسانه های اجتماعی که به طور گسترده این شرکت 
را تبلیغ می کردند، انتقاد کردند. طوری که برخی از 
این سلبریتی ها مجبور به عذرخواهی شدند. برای 
مثال الهام حمیدی در استوری اینستاگرامش بابت 
اتفاق پیش آمده ابراز تاســف و عذرخواهی کرده 
و نوشت: من هم مثل شــما فریب خوردم. بنده به 

همراه وکیل خود پیگیر این موضوع هستم.
رئیس پلیس امنیت اقتصــادی فراجا با تأیید 
متواری شدن مالک این شرکت، از ورود پلیس به 
پرونده »کوروش کمپانی« خبر داد و گفت: ۱ نفر در 
این ماجرا بازداشت شد و ۲ نفر تحت تعقیب هستند.

به گزارش خبرگزاری مهر، حســین رحیمی 
افزود: با بررســی های صورت گرفته مشــخص 
شد که اعضای این شــرکت با تبلیغات گسترده و 
سوءاســتفاده از برخی چهره های شناخته شده 
)سلبریتی ها( با تبلیغ فروش گوشی تلفن همراه 
به قیمت پایین با دریافت مبالغی با وعده تحویل 4۵ 

روزه اقدام به ثبت نام از شهروندان کرده اند.
او با اشاره به اینکه متاسفانه در جریان فعالیت این 
شرکت برخی افراد سرشناس و شناخته شده اقدام 

به تبلیغ برای این شرکت کرده اند که به اتهامات آنان 
هم رسیدگی خواهد شد، بیان داشت: افرادی که 
اقدام به ثبت نام گوشی از این شرکت کرده اند با به 
همراه داشتن مدارک و مستندات خود به منظور 
تشــکیل پرونده و انجام اقدامــات بعدی پلیس 
امنیت اقتصادی فراجا واقــع در ابتدای مرزداران 

مراجعه کنند.
رحیمی تصریح کرد: راه اندازی پلیس امنیت 
اقتصاد دیجیتال به ما این امــکان را می دهد که با 
رصدهای صورت گرفته مانع از فعالیت مجرمان 

در این حوزه شویم.

با اقتصاد بسته، کلاهبرداری طبیعی است
یک کارشناس اقتصادی در گفت وگو با »توسعه 

ایرانی« یادآور شد: کوروش کمپانی تنها 
مورد کلاهبرداری نیســت و در تمام 
سال های گذشته، می بینیم که از این 
نوع رخدادها بارها و بارها در بخش های 

گوناگون اتفاق افتاده.
محمدصادق جنان صفت 

با بیان اینکه پیش از این 
بارها در پیش فروش 

مسکن و خودرو 
و لوازم خانگی 
و غیــره این 
دست اتفاق ها 

رخ داده، درباره علل وجود این فســادها تصریح 
کرد که علت اساسی و ریشــه ای آن فقدان آزادی 

اقتصادی است.
او ادامه داد: وقتی اقتصاد یک جامعه آزاد نیست 
و نهادهای مدنی مانند خانــواده، بنگاه ها، احزاب 
و ســندیکاها در برابر دولت هیچ وزنی ندارند 
و مانند پر کاه در برابر کوه هســتند و از سویی 
دیگر دولت تصور می کند با بستن و گرفتن و 
کنترل و قیمت های دستوری و اجازه ندادن 
به واردات و هــزاران کار دیگر می تواند 

 اوضاع را ســامان دهد، هیچ انتظــاری غیر از این 
رخدادها نباید داشت.

این کارشناس اقتصادی اظهار کرد: اگر اجازه 
واردات آیفــون مانند سامســونگ و دیگر برندها 
داده می شــد و موضوع رانت و دیگر مسائل مطرح 
نبود، کلاهبــرداری کوروش کمپانــی نیز وجود 
نداشت. سابقا آیفون وارد می شد و هرکس توانایی 
خرید آن را داشت، از آن استفاده می کرد و رانت و 

کلاهبرداری هم رخ نمی داد.
جنان صفت تاکید کرد: تا زمانی که دولت فکر 
می کند باید بر همه چیز نظارت کامل داشته باشد و 
گروهی به اسم دولت، تصور می کنند عقلشان بیشتر 
از عقل کل جامعه است، این رخدادها طبیعی است.

او در پایان خاطرنشان کرد: باید قبول کرد عقل 
جامعه بیشتر از عقل یک تعداد محدود است که در 
دولت حضور دارند. اگر این امــر را باور نکنیم باید 
منتظر تکرار کلاهبرداری ها در بخش های مختلف 

و اختلاس ها و فسادها باشیم.

کوروش کمپانی  تک خوری کرده؟!
اما چرا دولت با وجود ســرک کشیدن در تمام 
بخش ها جلوی شارلاتان هایی مثل کوروش کمپانی 
را نمی گیرد و اجازه می دهد مردم را غارت کنند و چرا 

نظارتی از سوی نهادهای ناظر به عمل نمی آید؟
ظریفی در پاسخ می گوید: »کسانی در پشت 
پرده با آنها شریکند و اصلا  اجازه تک خوری به این 
اشخاص بیرون از دســتگاه داده نمی شود و بدون 
شراکت نمی توانند مبالغ کلان را جابه جا یا به ارز 

تبدیل کنند، یا خارج شوند.«
وجهی از  فساد ســاختاری که وقتی کار از کار 
می گذرد، خبر آن پخش می شود و پوششی است 

برای فسادهای کلان تر در سیستم!

جنان صفت: رانت موجود در عدم صدور مجوز واردات آیفون، »کوروش کمپانی «ها را به وجود می آورد

چرانهادهایناظرمانعغارتمردمنمیشوند؟

محمدصادق جنان صفت در 
گفت وگو با »توسعه ایرانی«: وقتی 

اقتصاد یک جامعه آزاد نیست 
و نهادهای مدنی مانند خانواده، 
بنگاه ها، احزاب و سندیکاها در 

برابر دولت هیچ وزنی ندارند و مانند 
پر کاه در برابر کوه هستند، هیچ 

انتظاری غیر از رخدادهایی چون 
فساد کوروش کمپانی نباید داشت

»اگر اجازه واردات آیفون مانند 
سامسونگ و دیگر برندها داده 
می شد و موضوع رانت و دیگر 

مسائل مطرح نبود، کلاهبرداری 
کوروش کمپانی نیز وجود نداشت. 
سابقا آیفون وارد می شد و هرکس 

توانایی خرید آن را داشت، از 
آن استفاده می کرد و رانت و 

کلاهبرداری هم رخ نمی داد.«

پرسش این است که چرا دولت با 
وجود سرک کشیدن در تمام بخش ها 

جلوی شارلاتان هایی مثل کوروش 
کمپانی را نمی گیرد و اجازه می دهد 
مردم را غارت کنند و چرا نظارتی از 

سوی نهادهای ناظر به عمل نمی آید؟

عضو هیات نمایندگان کمیســیون انرژی اتاق 
بازرگانی گفت: در شرایط کنونی هرچند تهاتر یک 
دستاورد نیست و روشــی برای رفع بحران است، اما 
با این روش توانســته ایم مبادلات اقتصادی داشته 

باشیم.
رضا پدیدار در گفت وگو با ایلنا، در ارزیابی تهاتر 
نفت با کالا اظهار داشت: رسیدن به مرحله فروش نفت 
بصورت تهاتر ناشی از تحمیل تحریم ها است اما به نظر 
می رسد هنوز نتوانسته ایم برای تهاتر نفت بازارسازی 
کنیم در حالی که وقتی امکان جدید برای خود فراهم 
می کنیم باید هدف را تعیین کنیــم. این موضوع از 
زمان تهاتر مطالبات قرارگاه از نفت مطرح شده و بعد 
به کشورهای خارجی کشیده شد مثلا از هندوستان 
نهاده در مقابل نفت تحویل گرفتیم، به برزیل مشتقات 
پتروشیمی و اوره داده ایم و در مقابل نهاده های دامی 

تحویل گرفته ایم.
او افزود: ما در لیســت ســیاه FATF هستیم و 

به شــیوه تهاتر می توانیم از این تحریم عبور کنیم و 
مشکلات مربوط به FATF را دور بزنیم. در هر حال 
تهاتر در فرهنگ اقتصادی ما جا افتاده و از این مسیر 
برخی کالاهای مورد نیاز کشور را تامین می کنیم. اما 
مسئله مهم اینکه آیا وقتی تهاتر می کنیم می توانیم 
به جای کالا تکنولوژی هم وارد کنیم؟ این موضوعات 

باید تحلیل شود.
این کارشناس اقتصاد انرژی درباره تلقی تهاتر و 

ارزان فروشــی نفت گفت: قیمت نفت و کالای مورد 
تهاتر بستگی به توافق انجام شده دارد، اینگونه نیست 
که ما نفت را به قیمت ارزان بفروشیم و کالای ارزان 
در اختیار کشورها قرار دهیم، قیمت نفت و هر کالایی 
که ما تحویل می گیریم در بازار جهانی مشخص و در 
اینجا درواقع این سیاست است که تعیین می کند که 
قیمت هر کدام به چه شکل تعیین شود. ممکن است 
در مبادلات ترمولوژی خرید و فروش دو طرف به هم 

امتیازاتی نیز بدهند ولی اصل بر تخفیف نیست.
پدیدار تصریح کرد: وقتی تحریم شــدیم و اجازه 
مبادلات از ایران گرفته شد یکی از شیوه های تجارت 
نفتی تهاتر در نظر گرفته شد و این در یک شرایط اجبار 
بوجود آمد اما اینگونه نیست که لزوما همراه با تخفیف 
و یا اجبار در خرید کالای خاص باشد. احتمالا ما نفت 
به یک کشور تحویل بدهیم و کالا را از  یک کشور ثالث 
خریداری کرده و پول آن را خریدار نفت ما بپردازد، 

این روال در توافق سه کشور به اجرا خواهد رسید.

عضو هیأت نمایندگان کمیسیون انرژی اتاق بازرگانی:

تهاتر دستاورد نیست، روشی برای حل بحران است

گفت وگو

رئیس هیأت مدیره اتحادیه سراســری مرغداران 
گوشتی ایران گفت: هر چند تقاضا برای خرید مرغ زیاد 
نشده است، اما مقرون به صرفه نبودن تولید شاید دلیلی بر 
افزایش نوسان قیمت این محصول در بازار باشد و احتمال 

تغییر در ماه آخر سال به دلیل افزایش تقاضا وجود دارد.
غلامحسین جافر در گفت وگو با اقتصاد۲4، اظهار 
کرد: تولید مرغ بیشتر از تقاضای بازار است. در حال حاضر 
در واحد های صنفی پرورش دهنده مرغ گوشتی، جوجه 
ریزی بیش از نیاز کشور اتفاق افتاده و با ادامه این وضعیت 

بعید اســت قیمت مرغ درآخرین ماه سال افزایش پیدا 
کند. او تاکید کرد: البته ناگفته نماند که در این وضعیت 
مرغ با قیمتی ۸ هزار تومان پایین تر از قیمت تمام شده به 
بازار مصرف وارد می شود و این وضعیت باعث وارد شدن 

خسارت به بخش تولید مرغ در این صنعت شده است.
این مقام صنفی با اشــاره به وضعیت تامین و عرضه 
نهاده های دامی برای این صنعت بیان کرد: روند تامین 
ارز نهاده های دامی در حال حاضر خوب است. ذرت که با 
قیمت پایین تر از نرخ مصوب در بازار قابل دسترس است. 

در مورد سویا نیز نسبت به دو ماه قبل شرایط بهتر است.
جافر تصریح کرد: اگر وضعیت تامین ارز برای واردات 
نهاده های دامی تغییر و دچار نوسان شود قطعاً نمی توان 

به تثبیت قیمت ها در بازار مرغ خوشبینانه نگاه کرد.

یک مقام صنفی:

تولید مرغ به صرفه نیست

گفت وگو

رامتین موثق

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
 1-رأی شماره 140260330002015999 مربوط به پرونده کلاسه 1402114430002002003 مربوط به تقاضای خانم معصومه دارابی فرزند 
مهرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 150 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2139/257 اصلی واقع درقم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فرهاد عزیزی صفحه 280 دفتر 331 )م الف1655823(
 2- رأی شماره 140260330002015703 مربوط به پرونده کلاسه 1402114430002001609 مربوط به تقاضای آقای مهدی بیرامی فرزند علی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن ساختمان در حال ساخت به مساحت 90/90 مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی پلاک شماره فرعی از 1852 اصلی واقع درقم 

بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 11934 مورخ 1396/5/26 دفترخانه 94 قم )باستثناء ثمنیه اعیانی ( )م الف1655839(
 3- رأی شماره 140260330002015776 مربوط به پرونده کلاسه 1402114430002001703 مربوط به تقاضای آقای حسن توسلی اخلاص فرزند 
آقامعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 128 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2213 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی اکبر و عبداله چهره نما صفحه 314 دفتر 6 )م الف1655853(
 4- رأی شماره 140260330002015789 مربوط به پرونده کلاسه 1402114430002001740 مربوط به تقاضای آقای مسلم ایمانی فرزند قربانعلی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 130 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2389 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمود جواهری ضمیر صفحه 311 دفتر 565 )م الف1655971(
  5- رأی شماره 140260330002015479 مربوط به پرونده کلاسه 1402114430002000849 مربوط به تقاضای خانم مهری خسروبیگی فرزند 
محرم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 76/ 55 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1854 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید احمد رضوی برقعی صفحه 145 دفتر 112 )م الف1655973(
 6- رأی شماره 140260330002015444 مربوط به پرونده کلاسه 1401114430002002343 مربوط به تقاضای خانم صدیقه کمالی اردکانی فرزند 
حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 59/90 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2605/100 اصلی واقع درقم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از هما اعتماد زاده صفحه 563 دفتر 272)م الف1655974(
 7- رأی شماره 140260330002015605 مربوط به پرونده کلاسه 1402114430002001744 مربوط به تقاضای آقای علی صفری فرزند عباس در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 124/66 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2091 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید حسین رضویان احدی از ورثه سید محمد رضویان )م الف1655976(
 8- رأی شماره 140260330002015782 مربوط به پرونده کلاسه 1402114430002001512 مربوط به تقاضای خانم فاطمه کریمی فیاضی فرزند 
قربانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 90 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2207 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد کریمی طی سند قطعی شماره 30038 مورخ 1398/3/2 دفترخانه 70 قم )م الف1655978(
  9-رأی شماره 140260330002015471 مربوط به پرونده کلاسه 1402114430002001538 مربوط به تقاضای آقای منصور شیری مختصر فرزند 
حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 69/60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 509/ 1953 اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مسلم یعقوبی محبوبی صفحه 22 دفتر 132)م الف1655982(
 10- رأی شماره 140260330002015406 مربوط به پرونده کلاسه 1402114430002001858 مربوط به تقاضای خانم حمیده قرامحمدی فرزند 
حمزه در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 49/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2324/4 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید علی میری صفحه 339 دفتر 487 )م الف1655990(
 11- رأی شماره 140260330002014657 مربوط به پرونده کلاسه 1401114430002001276 مربوط به تقاضای آقای محمد مرادی فرزند علی 
در قسمتی از چهاردانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2172 اصلی واقع درقم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فتح اله عسگری صفحه 589 دفتر 218 )م الف1655992(
 12- رأی شماره 140260330002014656 مربوط به پرونده کلاسه 1401114430002001277 مربوط به تقاضای آقای محسن مرادی فرزند علی 
در قسمتی از دو دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2172 اصلی واقع درقم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فتح اله عسگری صفحه 589 دفتر 218 )م الف1655996(
 مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 

قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و توسعه ایرانی(

نوبت اول: 1402/11/11 نوبت دوم: 1402/11/28
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئيس ثبت اسناد منطقه دو قم
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اخبار کارگری

یک عضو هیأت علمی دانشگاه الزهرا می گوید: 
اصلاح نظام دستمزدی یکی از اصلی ترین اقداماتی 
است که به پایبند شــدن سرمایه های انسانی در 
کشور منجر خواهد شد. سرکوب دستمزدها یکی 
از دلایل فرار مغزها طی یک قرن گذشته در کشور 

بوده است.
حسین راغفر صبح روز پنجشنبه در بیست و 
دومین کنگره  حزب  مردم سالاری گفت: به نظر 
اندیشــمندان »وحدت ملی« از شرایط اساسی 
برای پیروزی است. این وحدت زیر چتر حکومتی 
قابل تحقق است که برای بهزیستی مردم فداکاری 
می کند و به آنها ستم روا نمی دارد. این نظریه بر 
پایه »احسان و عدالت« استوار است و به بالا رفتن 
قیمت ها و اسراف و ریخت و پاش های حکومت، 
به مشــکلات مربوط به تامین غذا و بار سنگینی 
که به طور اجتناب ناپذیر بر دوش مردم گذاشته 
می شود به عنوان عوامل تضعیف کننده وحدت 

ملی می نگرد.
وی ادامه داد: اگر قرار باشــد ملت ها بخواهند 
استقلال نســبی داشته باشــند، چه باید کرد و 
استراتژی بهینه چیست؟ تجربیات می گوید باید 
یک اقتصاد قدرتمند صنعتی بنیان نهاد که قادر 
به خلق ارزش افزوده باشد، چنین اقتصادی شدیدا 
وابســته به وجود نخبگان فکری به عنوان موتور 
محرک نوآوری و خلق ثروت در دنیای امروز است.

افزایش نابرابری، فقر و فساد
 در 35سال گذشته بی سابقه بوده است

راغفر تصریح کرد: اشــتغال کامــل یکی از 
محورهای اساسی چنین اقتصادی است و نقش 
بخش خصوصی در سرمایه گذاری های مولد و خلق 
شغل، نقش کلیدی است. در این صورت می توان 
امید به جامعه تزریق کرد و به دنبال آن وفاداری 
و همبستگی اجتماعی شــکل می گیرد. قدرت 
سیاسی تنها با قدرت اقتصادی مقدور می شود و نه 
وابستگی هرچه بیشتر به فروش منابع طبیعی که 
وابستگی ذلت آور به دنیای خارج و فساد در داخل 

را سبب می شود.
وی یادآور شــد: بر این اســاس بعد از جنگ 
تحمیلی، ایران مبادرت به تقویت بنیه نظامی خود 
کرد تا شاید از تجربه مشابه تجاوز نظامی پیشگیری 
کند و خود را از طمع دیگــران مصون دارد. البته 
توسعه صنایع نظامی و ظرفیت های بازدارندگی 
از تجاوز دیگران به کشــور، یکی از درست ترین 

اقداماتی بوده که پس از جنگ تحمیلی و در این 
35 سال گذشته صورت گرفته و این موفقیت ها 
علت ترس و رشک بســیاری از کشورهای دیگر 
ازجمله کشورهای همسایه و حقد و حسد آنها به 
دستاورد های بزرگ ایران بوده اما این موفقیت ها 
به هزینه های گزاف و بی ســابقه رشد نابرابری ، 
فقر و فساد گسترده و بی ســابقه در داخل کشور 
محقق شده است. آن دستاوردها و این ناکامی ها 
حکایت از این دارند که استراتژی انتخاب شده یک 

استراتژی بهینه نبوده است.

حکومت، مردم را  فراموش کرده است
عضو هیأت علمی دانشگاه الزهرا اظهار داشت: 
مسأله اساسی در سال های پس از انقلاب، انتخاب 
بین امت یا ملت بود و این انتخاب نخســت بوده 
که تاکنون پیگیری شــده است. همین امر علت 
اصلی فراموش شدن مردم و جدایی تدریجی آنها 
از ارزش های مستقر و استهلاک شدید سرمایه 
اجتماعی و اعتماد مردم به سیاست های حاکم بوده 
و علت همه اعتراض ها و نا آرامی ها و مهاجرت های 
مغز ها و سرمایه های مالی بی سابقه را نیز باید در 

پیامدهای همین استراتژی جست وجو کرد.
وی تأکید کرد: پرســش این است که آیا این 
امکان وجود داشــت که مســیر بهینه  ای را طی 
کنیم که نکردیم؟ قطعا وجود داشته و هنوز هم 
این امکان وجــود دارد اگر به ظرفیت های ملت و 
مردم توجه می شد، حضور و مشارکت مردم نادیده 
گرفته نمی شد و استراتژی توسعه صنایع نظامی 

با استراتژی توسعه صنعتی در صنایع پیش برنده 
صنایع دیگر و صنایع نوظهور صورت می گرفت. اگر 
هدف ایجاد اشتغال کامل برای همه ظرفیت های 
انسانی کشور همراه می شد، تخصیص همه منابع 
و فرصت ها فقط به خواص و افــراد درون قدرت 
محدود نمی شد و حکومت به اجرای تعهدات خود 
در قبال مردم، مصرح در قانون اساسی پایبند بود، 
در ارائه فرصت های برابرساز آموزش و پرورش و 
آموزش عالی رایگان و نیز خدمات سلامت همگانی 
و رایگان کوتاهی نمی کرد، فراهم کردن تسهیلات 
دسترسی به مسکن و سرپناه انسانی برای آحاد 
جامعه در دستورکار جدی حکومت قرار می گرفت، 
فرصت های اشــتغال و کار که به عنوان یک حق 
همگانی در قانون اساسی شــمرده می شود، در 
اولویت سیاست های بخش عمومی قرار می گرفت 
و اگر سرمایه های انسانی جامعه و به ویژه نخبگان 
علمی با بی مهری مواجه نمی شدند، راه مهاجرت را 

به ماندن و ساختن وطن ترجیح نمی دادند.

سرکوب دستمزدها یکی از دلایل فرار 
مغزها طی یک قرن گذشته بوده است

راغفر افزود: دو عامل می توانند مانع از تعرض 
قدرتمندان و بروز نابه ســامانی ها به عنوان علت 
شکل گیری فساد شــوند؛ یکی اخلاق و دیگری 
علم. انســان ها رفتار خود را بــا دو نوع محرک 
تنظیــم می کنند یکــی محرک هــای درونی، 

یعنی اخلاق اســت که بازدارنده از ظلم و تعدی 
و خطاســت و دیگری محرک های بیرونی اعم از 
تشویق های مادی متناسب با تلاش و شایستگی 
و نیز مجازات های متناســب با انحراف از وظایف 

قانونی است.
وی با تأکید بر اینکه اصلاح نظام دستمزدی 
یکی از اصلی ترین اقداماتی است که به پایبند شدن 
سرمایه های انسانی در کشور منجر خواهد شد، 
گفت: سرکوب دستمزدها یکی از دلایل فرار مغزها 
طی یک قرن گذشته در کشور بوده است. نیازمند 
به علم هســتیم تا آرمان ها را محقق کنیم. علم 
می تواند اهداف توسعه را محقق کند، فرصت های 
رشد و اشتغال برای همه فراهم کند و چنین است 
که یک نسل تعلقاتش به ارزش ها و آرمان ها شکل 
می گیرد و وفاداری به جامعه رشد می کند. اگر هر 
جامعه ای این دو یعنی اخلاق و علم را نداشته باشد 

فساد امری ناگزیر خواهد بود.
عضو هیأت علمی دانشگاه الزهرا اظهار داشت: 
اگر مردم شــاهد رشــد نابرابری های برآمده از 
سیاست های بخش عمومی باشند که برای عده ای 
از افراد درون قدرت امتیازهای باورنکردنی فراهم 
می کند و در اثر استغنا غوطه ور در فساد هستند و 
از جمعیت کثیری از کودکان کشور فرصت های 
آموزشــی و خدمات درمانی را دریغ می کند، در 
چنین شرایطی وفاداری شکل نمی گیرد و وحدت 

ملی سخت افسرده می شود.
وی در پایان تأکید کرد: هنوز هم فرصت های 
احیای جراحات و بافت های آسیب خورده ایران 
وجود دارد. به این منظور به یک استراتژی متوازن 
مبتنی بر آرمان هایی که بر اخلاق و علم اســتوار 
شده اند و با مشارکت گروه های اجتماعی مختلف 
تبیین شــود، نیاز داریم. نابرابری های برآمده از 
سیاست های 35 سال گذشته باید ترمیم شوند 
و گســل های اجتماعی پدید آمده از نابرابری ها 
پر شــوند و بارقه های امید؛ مقوله ای که به شدت 
نابرابر میان برنده ها و بازنده های سیاست های سه 
دهه گذشته توزیع شده است، در جامعه روشن 
شوند. این همه تنها با وجود یک عزم سیاسی برای 
انجام اصلاحات ساختاری در حذف انحصار های 
بنگاه های حاکمیتــی، اصلاحــات نظام های 
مالیاتی و بانکی امکان پذیر است و لازمه انجام این 

اصلاحات مبارزه قاطع و همه جانبه با فساد است.

سرمایه های انسانی به کشور پایبند نیستند

راغفر:نظامدستمزدی،افرادبامهارتراازکشورفراریمیدهد
حداقل دستمزد کارگران برای خرید 

گوشت به یک سوم رسیده است
یک تحلیل صورت گرفته به مقایســه دستمزد و 
قیمت گوشت در ســال ۱3۹۶ و ۱۴۰۲ پرداخت. به 
گزارش توسعه ایرانی و براساس تحلیل موسسه بامداد، 
در شروع سال ۱3۹۶ با حداقل دستمزد می شد ۲5.۷ 
کیلوگرم گوشت خرید ولی برابری حداقل دستمزد 
نیروی کار در پایان دی ۱۴۰۲ نسبت به قیمت گوشت 
قرمز به ۹.۹ کیلوگرم کاهش یافته است. »سیامک 
قاسمی« تحلیل گر مسائل اقتصادی درباره این موضوع 
در فضای مجازی نوشت: این شاخص بیانگر گسترش 
عجیب فقر در جامعه ایران در سال های اخیر و خارج 
شدن کامل گوشت قرمز از سبد مصرف بخش قابل 

توجهی از خانوارهای ایرانی است.
    

کارگران شهرداری رودبار:
عیدی و معوقات ما را 

پیش از پایان سال پرداخت کنید

کارگران پیمانکاری شهرداری رودبار از مدیریت 
شهری درخواست دارند که به دلیل گرانی های قبل از 
آغاز سال نو، زودتر از موعد عیدی کارگران پیمانکاری 
را بپردازد. یکی از این کارگران به ایلنا گفت: بابت ۴ ماه 
مطالبات معوقه سال ۱۴۰۰ همچنان طلبکاریم. با 
توجه به مخارج سنگین سال نو از شهردار می خواهیم 
بدهی معوقه خود را به همراه عیدی و پاداش ســال 
جاری، قبل از پایان سال پرداخت کند. به گفته وی، هم 
اکنون حدود ۸۰ کارگر در مجموعه شهرداری رودبار 
به صورت پیمانکاری مشــغول کارند که در روزهای 
پایانی سال، نگران تامین نیازهای خانواده های خود 
برای نوروز هستند. براساس گفته این کارگر، برخی 
کارفرمایان شرکت های پیمانکاری، پرداخت عیدی 
کارگران خود را به روزهای پایانی ســال و شب عید 
موکول می کنند که در این صورت کارگران با توجه 

افزایش قیمت ها توان خرید را از دست می دهد.
    

موسوی: 
تامین اجتماعی 

دو سال جوان تر شده است
مدیرعامل تأمین اجتماعی با اشاره به اینکه این 
صندوق دو سال جوان شــده، گفت: ۱33 پروژه در 
حال طراحی و احداث داریم. به گزارش مهر، هاشــم 
موســوی گفت: پیــش از من، ســتون های تأمین 
اجتماعی به لرزه درآمده بود اما امروز این ســازمان، 
قامت گرفته و محکم ایستاده اســت. امروز ۴۲هزار 
میلیارد تومان در هر ماه بدون یک ریال استقراض از 
نظام بانکی برای انجام تعهداتمان پرداخت می کنیم. 
وی تصریح کرد: باید مطالبات مان را از دولت بگیریم 
ولی فراموش نکنیم این دولت با حمایت و همراهی 
مجلس، بی ســابقه ترین تأدیه بدهــی را انجام داده 
است. ۱۷۰هزار میلیارد تومان از مطالباتمان را تا به 
حال در این دولت گرفته ایم که از محل آن توانستیم 
کارهای بزرگی انجام دهیم. بدهی ۱۰۶هزار میلیارد 
تومانی در ابتدای این دوره، مثل بیماری خوره به جان 
صندوق تأمین اجتماعی افتاده بود که اگر آن را تسویه 
نمی کردیم باید ۲5هزار میلیارد تومان سالانه هزینه 
بابت آن می دادیم. موسوی افزود: صندوق ها زمانی 
جوان هستند و شرایط مالی ایده آلی دارند، بعد از طی 
مدتی به دوران میان سالی می رسند و نهایتاً پیری و 
افول برای صندوق ها اتفاق می افتد. به اقتضای شرایط، 
باید مدیریت درســت روی صندوق اعمال کنیم. ما 
طی دو سال گذشته برای جبران ناپایداری صندوق 
۲.3 میلیون نفــر جمیعت جدید به صنــدوق وارد 
کردیم و از ابتدای دولت تا پایان ســال ۱۴۰۲ بالغ بر 
۷3هزار میلیارد تومان منابع جدید پایدار ایجاد شده 
است. این صندوق دو سال جوان شده است و متوسط 
 عمر آن از ۴۱ سال به 3۹ سال رسیده است. این نتیجه 

مدیریت باتدبیر است.
    

خودکشی یک کارگر در سنندج
یک کارگر به دلیل ناتوانی در تامین هزینه درمان 
چشــم خود به مبلغ ۷۰ میلیون خودکشی کرد. به 
گزارش ایلنا، روز دوشــنبه )۲3 بهمن ماه( کارگری 
به نام »عبدالرحمن احمدی« اهل روســتای خرکه 
و ساکن محله فرجه به خاطر عدم توانایی در تامین 
هزینه درمان چشم خود به مبلغ ۷۰ میلیون که دچار 
نارسایی شده بود، دست به خودکشی زد و به زندگی 
خود پایان داد. نامبرده دارای یک فرزند پسر معلول 

نیز بوده است.

اصلاح نظام دستمزدی یکی از 
اصلی ترین اقداماتی است که به 

پایبند شدن سرمایه های انسانی 
در کشور منجر خواهد شد چون 

سرکوب دستمزدها یکی از دلایل 
فرار مغزها طی یک قرن گذشته در 

کشور بوده است

موفقیت های نظامی با هزینه های 
گزاف و بی سابقه رشد نابرابری ، فقر 

و فساد گسترده و بی سابقه در داخل 
کشور محقق شده که نشان می دهد 

استراتژی انتخاب شده، یک 
استراتژی بهینه نبوده است

معاون پژوهش ســازمان فنی و حرفه ای با اشــاره به اینکه 
3 میلیون جوان ایرانی نــه در حال تحصیل، نه اشــتغال و نه 
مهارت آموزی هستند، گفت: از هر 5 نفر جوان ۱5 تا ۲۴ ساله یک 

نفر در این وضعیت قرار دارد.
علی حسین شهریور در گفت وگو با تسنیم با اشاره به اینکه 
مهارت آموزی، نیازمند استفاده از لحظه لحظه و فرصت هاست، 

گفت: گزارش های ســازمان بین المللی کار تاکید می کنند، 
پیشــرفت های فن آوری ازجمله هوش مصنوعی، اتوماسیون 
و رباتیک، شــغل های جدیدی ایجاد خواهد کرد اما افرادی که 
شغل های خود را در این گذار از دست می دهند از حداقل امکانات 

برای به دست آوردن فرصت های تازه برخوردارند.
وی گفت: باید گزینه هــای مهارت افزایی را برای کارگران و 
شاغلان بنگاه های اقتصادی گسترش داد تا بتوانند تا زمانی که 
به انتخاب خود مایل به کار هستند، از نظر اقتصادی فعال بمانند.

شهریور با اشاره به اینکه خطری برای کشور وجود دارد که 
جدی گرفته نمی شــود، ادامه داد: از هر 5 نفــر جوان ۱5 تا ۲۴ 
ساله یک نفر، نه در حال تحصیل، نه در حال اشتغال و نه در حال 
مهارت آموزی است. حدود 3میلیون جوان ایرانی این وضعیت را 
دارند که اصطلاحا NEET خوانده می شوند. اگر سیاست گذاران 
همین امروز به فکر مهارت آموزی و اشتغال آنها نباشند در آینده 

کشور هزینه گزافی خواهد داد.
وی اظهار داشت: بیکاری و شــکاف شغلی نسبت به قبل از 

همه گیری کرونا کاهش یافته، با این حال بیکاری جهانی در حال 
افزایش است. بررسی ها نشان می دهد نیروی کار به مهارت هایی 
متفاوت با مهارت قبلی نیاز دارد. کار شایسته کلید پایان دادن 

به فقر است.
شــهریور بیان کرد: در جهان ۱۶۰میلیون کودک به جای 
مدرســه در حال کار هســتند. بیش از یک نفر از هر 5 جوان از 
تحصیل،  آموزش شغلی و فرصت کســب مهارت برای آینده 
خود محروم هستند. در ایران حدود یک میلیون نفر از تحصیل 
بازمانده اند. هر کودکی سزاوار یک کلاس درست است نه یک 
محــل کار. ترویج فرهنگ مهارت آموزی در کشــور از اهمیت 
برخوردار اســت و معتقدیم پول پاشی و مدرک گرایی منجر به 

ایجاد شغل نمی شود و مسیر اشتغال از مهارت آموزی می گذرد.
بنا بر این گزارش، NEETها اقشاری از جامعه هستند که 
در حقیقت نه در حال تحصیل و آموزش هستند، نه اشتغال به کار 
دارند و نه در حال مهارت آمورزی برای ورد به صحنه اشتغال، یعنی 
افرادی که شاغل نیستند و به دنبال و در جست وجوی شغل نیز 

نیستند که به اعتقاد جامعه شناسان سیاسی وجود چنین افرادی 
در جامعه می تواند بحران هایی را ایجاد کند.

ســرکوب ســرمایه گذاری و بخش مولد اقتصاد به دلیل 
سرکوب دستمزدها، سرکوب اشتغالزایی و سرکوب نیروی کار 
بوده، وضعیتی که در نهایت موجب دلســردی جمعیت جوان 
شــده و در افزایش نرخ NEETها موثر بوده اســت. در حال 
حاضر برای کنترل جمعیت NEETها صرفاً به ابزار آموزش 
و مهارت آموزی نیاز داریم اما در ۱۰ ســال آینده این جمعیت، 

مسکن، اشتغال، هزینه درمان و... می خواهد.
در سال ۱۴۰۱ وزارت رفاه شاخص NEET یعنی جوانان 
۱5 تا ۲۴سالی که نه آموزش می بینند نه کار می کنند را ۷۷درصد 
اعلام کرد ولی مرکز آمار ۲۹درصد که بعد از هشدار رسانه ها نسبت 
به این موضوع، توضیحاتی ارائه کرد که خیلی شفاف و روشن نبود. 
در هر صورت این جمعیت همین حالا هم یک مخاطره بزرگ 
برای کشور و خانوارها محسوب می شود که ضرورت رسیدگی 

به آن وجود دارد.

معاون پژوهشی سازمان فنی و حرفه ای:

20 درصد از جوانان ایرانی، نه درحال تحصیل، نه شاغل و نه جویای مهارت آموزی هستند

گفت وگو

در پاییز سال جاری نرخ بیکاری مناطق روستایی در مقایسه با 
فصل مشابه سال قبل کاهش یافته است. البته کاهش نرخ بیکاری به 
معنای بهبود وضعیت بازار کار در مناطق روستایی نیست. بررسی ها 
نشان می دهد طی این بازه زمانی در کنار کاهش نرخ بیکاری، نرخ 
مشارکت و نرخ اشتغال روستانشینان نیز کمتر شده است. بنابراین 
می توان گفت شماری از افراد فعال دلسرد شده و از دایره افراد بیکار 

خارج شده اند.
به گزارش اکوایران، بررسی ها نشــان می دهد نرخ بیکاری در 
استان هرمزگان بیشترین مقدار کشور را دارد. در مقابل در قم از هر 
۱۰۰ فرد فعال، کمتر از 3 نفر بیکار مانده اند. در این استان نرخ بیکاری 
طی پاییز سال جاری بیش از ۶درصد کاهش یافته است. بدین ترتیب 
روستانشینان قمی کمترین نرخ بیکاری مناطق روستایی کل کشور 

را در پاییز امسال به خود اختصاص داده است.

براساس داده های منتشر شده توسط مرکز آمار، در پاییز ۱۴۰۲ 
در مناطق روستایی بالغ بر ۶ میلیون و ۱۰۰هزار نفر از افراد در سن کار، 
جویای شغل بوده اند که از آنها به عنوان جمعیت فعال یاد می شود. 
از مجموع افراد فعال در مناطق روستایی، 35۱هزار و ۷3۴ نفر بیکار 
مانده و نتوانسته اند برای خود شغلی دست و پا کنند. در پاییز سال 
جاری نرخ بیکاری مناطق روستایی 5.۷درصد بوده است. این رقم در 

مقایسه با پاییز سال گذشته ۰.۱درصد کمتر شده است.
همچنین جدیدترین گزارش مرکز آمار نشان می دهد در پاییز 
امسال، نرخ بیکاری مناطق روستایی در ۱5 استان بالاتر از میانگین 
نرخ بیکاری مناطق روستایی کل کشور بوده است. در استان هرمزگان 
از هر ۱۰۰ فرد شاغل، بالغ بر ۱۰ نفر بیکار مانده اند. بدین ترتیب در 
پاییز امسال استان هرمزگان بیشترین نرخ بیکاری مناطق روستایی 
را در مقایسه با سایر استان ها داشته است. این نرخ در بازه زمانی مورد 

بررسی در استان چهارمحال بختیاری ۹.۹درصد بوده و بدین ترتیب 
نام این استان در جایگاه دوم بالاترین نرخ بیکاری روستانشینان قرار 
گرفته است. نرخ بیکاری در سه استان البرز، خوزستان و گلستان نیز 
در سطح ۸.۹درصدی قرار گرفته است. بدین ترتیب این سه استان 
بر سومین پله بالاترین نرخ بیکاری مناطق روستایی کل کشور قرار 
گرفته اند. در ســوی دیگر این طیف قمی ها کمترین نرخ بیکاری 
مناطق روستایی را در بازه زمانی بررسی شــده، ثبت کرده اند. نرخ 
بیکاری در روستاهای قم طی پاییز امسال ۲.5درصد بوده است. نرخ 
بیکاری در استان های خراسان رضوی و سمنان نیز کمتر از 3درصد 
بوده اســت. آمارها نشان می دهد در پاییز امســال، نرخ بیکاری در 
۱۴ استان کشور کمتر شده است. به عنوان نمونه در استان قم نرخ 
بیکاری در پاییز امسال نسبت به مدت زمان مشابه در سال گذشته 
۶.۲درصد پایین آمده است. بدین ترتیب این استان بیشترین کاهش 

نرخ بیکاری را به خود اختصاص داده اســت. در استان مرکزی نیز 
در پاییز سال جاری نرخ بیکاری 3.۴درصد پایین تر از فصل مشابه 
سال گذشته بوده است. البته کاهش نرخ بیکاری در کنار کاهش نرخ 
مشارکت خبر از عدم بهبود وضعیت بازار کار در این دو استان می دهد. 
به بیان دیگر می توان گفت در این دو استان تعدادی از بیکاران دلسرد 
شده و دیگر در دایره افراد بیکار قرار نمی گیرند. در مقابل نرخ بیکاری 

در البرز ۴.۲درصد افزایش یافته است.

هرمزگان بالاترین نرخ بیکاری مناطق روستایی را به خود اختصاص داد
گزارش
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جهان نما

یکی از دستیاران »عمران خان« گفت نخست وزیر 
سابق پاکســتان، »عمر ایوب خان« را به عنوان نامزد 
سمت نخســت وزیری انتخاب کرد. پس از برگزاری 
انتخابات در پاکســتان، نامزدهای مستقل با حمایت 
عمران خان، ۹۲ کرســی را به دســت آورده اند و این 
نتایح آن ها را به بزرگترین گروه تبدیل کرده است، اما 
آن ها نمی توانند به تنهایی دولت تشــکیل دهند، زیرا 
به صورت فردی و نه حزبی شــرکت کرده اند و اتحاد با 
حزب مردم پاکستان یا مسلم لیگ نواز را رد کرده اند. 
طبق گزارش خبرگزاری رویترز، »اسد قیصر« دستیار 
ارشد و کلیدی عمران خان روز پنجشنبه پس از دیدار با 
او در زندان به خبرنگاران گفت که عمر ایوب خان نامزد 
ما برای انتخاب نخســت وزیری خواهد بود و توســط 
عمران خان انتخاب شــده اســت.  او هم چنین افزود 
که حزب تحریک انصاف با احزاب دیگر تماس خواهد 

گرفت تا در مورد حمایــت از نامزدی ایوب گفت وگو و 
رایزنی کنند. ایوب در حال حاضر خود را پنهان کرده 
و در تحقیقــات مختلف از جمله به اتهام »مشــارکت 
در شــورش پس از دســتگیری عمران خان« توسط 
نیروهای پلیس تحت تعقیب است. عمر ایوب هم چنین 
نوه »ایوب خان« است که از ســال ۱۹۵۸ تا ۱۹۶۹ بر 

پاکستان حکومت کرد.

عمران خان و معرفی گزینه نخست وزیری پاکستان از زندان
خبر

شــبکه الجزیره از حمله جنگنده هــای آمریکا و 
انگلیــس علیه ۲ منطقــه »الجبانــه« و »الجاح« در 
الحدیده واقع در یمن خبر دادند. سنتکام نیز اعلام کرد 
که یک موشک از خاک یمن به سمت یک کشتی باری 
انگلیسی در دریای سرخ شلیک شد. سرتیپ »یحیی 
سریع« سخنگوی نیروهای مسلح یمن نیز شب گذشته 
اعلام کرد: نیروی دریایی کشورمان یک عملیات نظامی 
در دریای سرخ انجام دادند که در آن کشتی انگلیسی 
»LYCAVITOS« هدف قرار گرفت. ســخنگوی 
نیروهای مســلح یمن، گفت: نیروی دریایی ارتش با 
استفاده از موشک های دریایی مناسب، این کشتی را در 
خلیج عدن هدف قرار داد و به لطف خدا این حمله دقیق 
و مستقیم بود. یحیی سریع ادامه داد: عملیات منحصر 
بفرد ما علیه اهداف متخاصم آمریکایی و انگلیسی در 
دریاهای سرخ و عرب، در چارچوب حق مشروع پاسخ 

به تجاوز علیه یمن و حق ما برای دفاع از یمن و ملت آن 
ادامه دارد. وی همچنین خاطرنشــان کرد: ما بر ادامه 
عملیات دریایی خود علیه کشــتی های اســرائیلی یا 
کشتی های عازم بنادر فلسطین اشغالی، تا پایان تجاوز 
به غزه و رفع محاصره تاکید می کنیم. آمریکا و انگلیس 
در ۲ ماه گذشته چندین بار علیه یمن عملیات هوایی 

انجام داده است .

خبر

حمله جنگنده های آمریکا و انگلیس به الحدیده یمن

بورد اجرایی بانک جهانی اعــلام کرده که رویکرد 
جدید کمک به افغانســتان را روی دست گرفته است 
که دست طالبان از وجوه کمک  شده را کوتاه می کند. 
به گزارش رویترز، هیات اجرایی بــورد اجرایی بانک 
جهانی در قالب این رویکرد جدیــد قصد دارد حدود 
۳۰۰ میلیون دلار از صندوق انجمن توسعه بین المللی 
این بانک برای کشورهای فقیر را از طریق سازمان های 
امدادرســان بین المللی به افغانستان کمک کند. این 
بانک تصریح کرده اســت وجوه کمک شــده در قالب 
رویکرد موسوم به »۳.۰« خارج از کنترل و دسترسی 
طالبان قرار خواهد داشت. قرار است این مبلغ طی ۱۵ 
ماه آینده )تا جون ۲۰۲۵( در دســترس سازمان های 

امدادرسان قرار بگیرد، اما نخســت باید بورد اجرایی 
این بانک آن را تصویب کند. هدف این کمک حمایت از 
مشاغل زنان، خدمات حیاتی مانند غذا، آب، صحت و 

آموزش عنوان شده است. 

امیر کویت پارلمان این کشور را پس از آنکه ادعا شد یک 
قانونگذار به او توهین کرده، منحل کرد. تلویزیون رسمی 
کویت اعلام کرد که مشــعل الاحمد الجابر الصباح، امیر 
کویت طی فرمانی پارلمان این کشور را منحل اعلام کرد. 
خبرگزاری کویت )کونا( نوشت که دلیل امیر کویت برای 
منحل کردن پارلمان این کشور، اظهارات »توهین آمیز 
و کنترل نشــده« قانون گذاران عنوان شــده است. این 
خبرگزاری هیچ توضیح دیگری در این زمینه منتشر نکرده 
اســت. بنا بر گزارش ها، چهارشنبه گذشته پس از اینکه 
نمایندگان مجلس از حذف اظهارات یکی از همکارانشان 
که ظاهراً به شیخ مشــعل توهین کرده بود، خودداری 
کردند، کابینه از حضور در مجلس خودداری کرد. قانون 

کویت هرگونه انتقاد از امیر را ممنوع می کند. نواف الاحمد 
الجابر الصباح، امیر پیشین کویت چند ماه پیش در سن ۸۶ 
سالگی درگذشت و مشعل الاحمد الجابر الصباح ولیعهد 

کویت، به عنوان امیر این کشور منصوب شد.

پارلمان کویت مجدداً منحل شد اختصاص 300 میلیون دلار »خارج از دسترس طالبان« به افغانستان

فعالیت های غیرمنتظره مصر 
برای ایجاد منطقه حائل در غزه 

طی چند روز گذشته، نیروهای مهندسی مصر 
فعالیت مهندسی ناگهانی را در شهر رفح مصر، در 
مجاورت مرز با نوار غزه آغاز کردند که با توجه به 
صحبت های اشــغالگران درباره عملیات نظامی 
زمینی در شــهر رفح فلســطین در دوره آتی و 
احتمال آواره شدن بیش از یک میلیون فلسطینی 
حاضر در این شــهر همراه با هشــدارهای مصر 
درباره عملیات نظامی در رفح و کریدور فیلادلفیا، 
جداکننده مصر و نوار غزه، نگرانی مردم ســینا را 
برانگیخته  اســت. وبگاه العربی الجدید تصاویر 
ویدئویی از ماشین آلات مهندسی مصر به دست 
آورده که برای اولین بــار در منطقه حائل ایجاد 
شده توسط ارتش مصر طی ســال های گذشته 
پس از مهاجرت ساکنان شهر رفح مصر به دیگر 
شهرهای مصر، در حال کار هستند،  به طوریکه این 
ماشین آلات برای مسطح کردن زمین و حذف آوار 
خانه های تخریب شده در راستای ایجاد منطقه 

حائل کار می کنند.
منابع قبیله ای به العربــی الجدید به تفصیل 
گفتند که ماشین آلات مهندسی متعلق به شرکت 
»پسران سینا« وابسته به تاجر مصری »ابراهیم 
العرجانی« و نزدیک به سرویس اطلاعات عمومی 
مصر است که چند روز پیش شروع به کار در زمینه 
مسطح سازی مناطق وسیعی از شهر رفح با حضور 
یک نیروی نظامی وابسته به اتحادیه عشایر سینا 
به رهبری العرجانی کرد. همیــن منابع افزودند 
که تجهیزات شــروع به آواربــرداری خانه های 
تخریب شده، تسطیح زمین و انتقال قطعات بتنی 
از کارخانه بتن سازی که توسط شرکت »پسران 
سینا« در کنار گذرگاه رفح احداث شده،  کردند. 
این بتن ها از ســوی ارتش مصر در اســتان سینا 
شمالی استفاده شده که اخیراً از آن برای ساختن 
دیــوار جدید در مرز مصــر با نوار غزه اســتفاده 

کرده است.

این منابع خاطرنشــان کردند که در روزهای 
اخیر، استان سینای شــمالی به ویژه شهر رفح، 
شاهد بازدیدهای مکرر از سوی سران ارتش مصر 
و بازدیدهای هوایی بالگردهای ارتش مصر و سایر 
نیروهای حافظ صلح بین المللی در محور فیلادلفیا 
بوده اســت. همچنین شــهر رفح مصر، منطقه 
مرزی و گذرگاه زمینی رفح شــاهد بازدیدهای 
مکرر مقامات مصــری و بین المللی در چارچوب 
نظارت بر ارســال کمک های بشردوســتانه به 
 فلسطینیان در نوار غزه و به ویژه منطقه جنوبی آن 

بوده است.
از سوی دیگر، با توجه به تحرکات میدانی که 
به نظر می رسد مطابق با نقشه های اسرائیل باشد، 
وضعیتی از نگرانی در میان مردم اســتان سینا 
شمالی، به ویژه آوارگان شهرهای رفح و شیخ زوید، 
در مورد سرنوشت سرزمین هایشان با توجه به آواره 
کردن اجباری صدها هزار فلسطینی به سمت سینا 
سالها پس از تخلیه جمعیت آنجا توسط ارتش مصر 
و در سایه باز نشدن دروازه های شهر جدید رفح به 
روی آوارگان اصلی کــه می تواند ده ها هزار نفر از 
شهروندان را در چندین کیلومتری مرز با نوار غزه 

در خود جای دهد،  حاکم شده  است. 
یکی از سرشناسان شــهر رفح مصر به العربی 
الجدید گفت که هر گام میدانی در ســینا به ویژه 
شهر رفح باید برای شــهروندان مصری و به ویژه 
مردم سینا با توجه به افزایش روزافزون صحبت در 
مورد طرح جابجایی فلسطینیان به سینا توضیح 
داده شود. وی شروع ایجاد مناطق امنیتی محصور 
شده توسط دیوار در داخل شهر رفح در این زمان 
را تنها نشان دهنده قصد نیروهای امنیتی مصر 
برای پذیرایی از آوارگان فلسطینی در این مناطق 
در صورت یورش ارتش اشــغالگر به شهر رفح در 

مجاورت مرز سینا دانست.
در این زمینه، بنیاد حقوق بشــر سینا اعلام 
کرد که اطلاعاتی را از یک منبع مربوطه به دست 
آورده است مبنی بر اینکه کار ســاخت و ساز در 
حال حاضر در شرق سینا برای ایجاد یک منطقه 
امنیتی ایزوله در مرز با نــوار غزه با هدف پذیرش 
پناهجویان از غزه در صورت کوچ دســته جمعی 

ساکنان نوار غزه است.

عصر روز گذشته )جمعه( یکباره 
خبر مرگ الکسی ناوالنی به تیتر اول 
تمام رسانه های جهان تبدیل شد و 
همه تحولات )حتی کشــتار در رفح 
و غزه( به حاشــیه رفت. یورونیوز در 
این خصوص نوشته است که مقامات 
زندانــی در منطقــه یامالو-ننِِتس 
روسیه، جایی که الکســی ناوالنی، 
رهبر اپوزیسیون و مخالف سرسخت 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری، 
در آن دوران محکومیــت خــود را 
سپری می کرد، از مرگ او خبر داد. در 
بیانیه ای که از سوی این زندان منتشر 
شده آمده اســت که ناوالنی پس از 
پیاده روی در دیروز )جمعه( احساس 
ناخوشــی کرد و تقریبا بلافاصله از 
هوش رفت و کادر پزشکی بلافاصله بر 
بالین وی حاضر شده اما نتوانستند او را 
احیا کنند. خبر مرگ ناوالنی در حالی 
منتشر می شود که او در ماه دسامبر 
گذشته از زندانی در منطقه ولادیمیر 
در مرکز روســیه به یک منطقه دور 
افتاده در قطب شمال روسیه منتقل 
شد. این منطقه دور افتاده با نام خارپ 
به  دلیــل زمســتان های طولانی و 
طاقت فرســا معروف اســت. خارپ 
حدود ۱۰۰ کیلومتر از ورکوتا فاصله 
دارد که معادن زغال سنگ آن بخشی 
از سیســتم اردوگاه زنــدان گولاگ 
شوروی سابق به شمار می رفت. نکته 
این است که ناوالنی در ژانویه ۲۰۲۱ 
به محض بازگشت از آلمان به روسیه 
دستگیر شــد. او در ســپتامبر سال 
۲۰۲۰ میلادی هنگام سفر از سیبری 
به سمت مســکو، در داخل هواپیما 
به کما رفــت و در نهایت برای درمان 
به آلمان منتقل شد و آزمایش های 
انجام شده در بیمارستان آلمان نشان 
داد که او به ســم اعصاب نوویچوک 
مسموم شــده اســت. اگرچه کیرا 
یارمیش، سخنگوی ناوالنی در شبکه 
ایکس نوشته بود که »وکیل ناوالنی به 
خارپ پرواز می کند و به محض اینکه 
اطلاعاتی کسب کنیم آن را گزارش 
خواهیم کرد« اما چند ساعت بعد از 
انتشار خبر مرگ او سیلی از واکنش ها 
علیه روسیه به سمت کرملین روانه 
شد. آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه 
آمریکا که در کنفرانس امنیتی مونیخ 

حضور داشت اعلام کرد که اگر مرگ 
ناوالنی تایید شود در حقیقت ضعف و 
پوسیدگی در قلب سیستم و ساختار 
روسیه تایید می شــود که پوتین آن 
را ساخته و بدون شک مسکو در این 
پرونده مســئول اصلی است. ریشی 
سوناک، نخســت وزیر بریتانیا مرگ 

الکسی ناوالنی را خبری وحشتناک 
خواند و گفت که او در طول زندگی اش 
شــجاعت باورنکردنی از خود نشان 
داد. اولاف شولتز، صدراعظم آلمان 
هم گفت که این فعال سیاسی با جان 
خود بهای شجاعتش را پرداخت کرد. 
ولودیمیر زلنســکی، رئیس جمهور 
اوکراین هم گفت که ولادیمیر پوتین 
مسئول مرگ الکسی ناوالنی است. 
این در حالی است که یان لیپاوسکی، 
وزیــر امور خارجــه جمهوری چک 
از جهان خواســته اســت که »یاد و 
خاطره« مــردی را که »بــه خاطر 
ایستادگی در برابر پوتین تا حد مرگ 
زندانی و شکنجه شده است« گرامی 
بدارند. کریسیانیس کارینز، نخست 
وزیر ســابق لتونی و وزیــر خارجه 
فعلی این کشــور نیز گفته است که 
مسئولیت مرگ ناوالنی کاملاً بر عهده 
پوتین و ســاختار امنیتی- سیاسی 
روسیه است. شــارل میشل، رئیس 
شــورای اروپا نیز تأکید کرد که این 
اتحادیه، روسیه را تنها مسئول »مرگ 

غم انگیز« ناوالنی می داند. با نگاهی به 
این اظهارات باید گفت که پوتین در 
آســتانه انتخابات ریاست جمهوری 
روســیه، باید یک دردسر جدید را از 
ســر بگذراند و این موضوع می تواند 
صحنه داخلی روسیه را قدری با تشنج 

روبرو کند.

پوتین درگیر بحران چندوجهی
روســیه در این روزها با مشکلات 
فراوانی دســت و پنجه نرم می کند 
کــه در رأس آن جنــگ اوکراین و 
سپس تحریم های خارجی قرار دارد. 
ولادیمیر پوتیــن، رئیس جمهوری 
روسیه در شرایط فعلی با مشکلات 
عدیده ای روبرو است؛ چراکه حدود 
یک هفته دیگر جنگ اوکراین دوساله 
می شود و این منازعه چیزی جز هزینه 
برای مسکو نداشته و هر روز هم دایره 
تحریم ها و فشارهای غرب بر کرملین 
تنگ و تنگ تر می شود. این روزها نه 
تنها ایالات متحده، بلکه اتحادیه اروپا 
به عنوان اصلی ترین شریک واشنگتن 

در حال اعمال فشار بر مسکو از ناحیه 
اوکراین و ناتو است و این در حالیست 
که پوتین همین حالا هم با مشکلاتی 
در خارج و داخــل از کرملین روبرو 
است. یکی از این مشــکلات بدون 
شک انتخابات ریاســت جمهوری 
روسیه است که در تاریخ ۱7 مارس 
۲۰۲4 )برابر با ۲7 اسفندماه ۱4۰۲( 

برگزار خواهد شــد. او در این رقابت 
سیاسی اگرچه از همین حالا پیروز 
میدان است و رقیب اصلی در مقابل 
خود ندارد اما باید متوجه باشیم که 
جنــگ اوکراین بر چهــره و جایگاه 
وی تاثیر گذاشــته است. یکی از این 
تاثیــرات، موضوع اثــرِ تحریم ها بر 
معیشت و قدرت خرید مردم روسیه 
است که از ســال های پیش یعنی از 
سال ۲۰۱4 میلادی و به دلیل اشغال 
جزیره کریمه توســط ارتش روسیه 
علیه مسکو اعمال شده و تا به امروز 
هر ســاله این تحریم ها تمدید شده 
است. از سوی دیگر پیشــروی ناتو 
و عضویت ســوئد و فنلانــد در این 
سازمان برای پوتین و ساختار نظامی 
و امنیتی روسیه هزینه های زیادی را 
در بر داشته که این هم مضاف بر سایر 
هزینه ها خواهد شد. از سوی دیگر او 
چندی پیش در مصاحبــه با یکی از 
رسانه ها علاقه خود به انتخاب مجدد 
جو بایدن به عنوان رئیس جمهوری 
ایالات متحــده در انتخابات نوامبر 
۲۰۲4 را به گوش کاخ سفید رساند 
که چندان به ذائقــه مقامات آمریکا 
خوش نیامد و کار به جایی رسید که 
دیروز )جمعه( جان کربی سخنگوی 
شورای امنیت ملی کاخ سفید در یک 
نشســت خبری گفت که ولادیمیر 
پوتین، رئیس جمهوری روســیه به 
خوبی می داند که دولت کنونی آمریکا 
برای مقابله با نفوذ بد روسیه در سراسر 
جهان و مطمئنا در داخل اوکراین چه 
کرده است و به همین دلیل به کرملین 
پیشــنهاد می کنیم که از انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکا فاصله بگیرد 
و در آن دخالت نکنــد. این اظهارات 
به خوبی نشــان می دهد که منازعه 
میان مسکو و واشنگتن و همچنین 
اتحادیه اروپا نه تنها فروکش نکرده، 
بلکه غربی ها بدون شک خواهان آن 
هســتند تا بتوانند پوتین را از ناحیه 
داخلی در اثنای انتخابات ریاســت 
جمهوری روســیه مورد ضربه قرار 
دهند. آنچه در این راستا حالا به عنوان 
یک بمب خبری علیه کرملین منتشر 
شده، مرگ الکسی ناوالنی است که از 
او به عنوان اصلی ترین مخالف پوتین 
و سیاست های کرملین نام برده شده 
و حالا همین موضوع می تواند برای 
پوتین و تیم او بــه یک معضل جدی 
تبدیل شــود و اوضاع را به شــدت 

آشفته کند. 

عصر دیروز )جمعه( انتشار 
یکباره خبر مرگ الکسی 
ناوالنی که از او  به عنوان 

اصلی ترین مخالف پوتین 
و سیاست های کرملین نام 

برده شده سیلی از واکنش ها 
علیه روسیه به سمت 

کرملین روانه شد. و حالا 
همین موضوع می تواند برای 
پوتین و تیم او به یک معضل 

جدی تبدیل شود و اوضاع را 
به شدت آشفته کند

گرچه کیرا یارمیش، 
سخنگوی ناوالنی در 

شبکه ایکس نوشته بود 
که »وکیل ناوالنی به خارپ 
پرواز می کند تا تایید مرگ 
او را از نزدیک شاهد باشد 
اما واکنش های تندی که 

غربی ها داشتند نشان 
از حمله به پوتین در 

اثنای انتخابات ریاست 
جمهوری دارد

فرشاد گلزاری

مقامات غربی پوتین را مسبب مرگ الکسی ناوالنی دانستند؛

تکرار پروژه »حذف«؟!
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شهرنوشت

آذر مــاه 1400 بود کــه مصطفی 
اقلیما، رئیس انجمن علمی مددکاری 
اجتماعی، تعداد کودکان کار در ایران 
را بیش از هفت میلیون نفر تخمین زد. 
عددی اغراق آمیز که این روزها هر چه 
بیشتر به حقیقت نزدیک  می شود. سر هر 
چهار راه، سر هر سطل زباله، در هر کارگاه 
غیررسمی، در زمین های کشاورزی و 
...، کودکانی با قد و قامت هایی کوچک 
و چهره های سوخته مشــغول کارند. 
این وضعیت در تهران و برخی دیگر از 
کلانشهرهای کشــور نگران کننده تر 

است.
 هر چند آمار رسمی از تعداد کودکان 
کار در کشور و حتی در سایت صندوق 
کودکان ســازمان ملل موجود نیست، 
اما سوده نجفی، رئیس کمیته سلامت 
شورای شهر تهران، در خرداد ماه امسال 
اعلام کرده بود که فقط در تهران »۷0 

هزار کودک کار« وجود دارد.
در حالی علیرضا زاکانی، شــهردار 
تهران، از آبان ماه امســال دستیار ویژه 
رئیس جمهــور در امور ســاماندهی 

کودکان کار شــد که بخش عمده ای از 
کودکان کار در کشور و به خصوص در 
تهران در بخش جمع آوری زباله فعال 
هستند .بخشی که به نظر می رسد باید 

زیر نظر شهرداری ها فعال باشد.
همه اینها در حالی است که فعالیت 
کودکان در بخش زباله گردی از منظر 
فعالان حقوق کــودک یکی از بدترین 
اشکال کار محسوب می شود و کودکان 
را در معرض آسیب های جدی جسمی 

و روحی قرار می دهد.
اینکه در تهران روزانــه هزاران تن 
زباله بدون هیــچ گونه تفکیک در مبدا 
تولیــد و از این حجم از زبالــه کمتر از 
30 درصد بازیافت می شــود، تنها یک 
سوی نامیمون ماجراست؛ سوی دیگر، 
مافیایی قرار گرفته که عمده نیروهای آن 
را کودکان و نوجوانانی تشکیل می دهند 
که با دستمزدهای بســیار پایین اقدام 
به تفکیک و جمــع آوری بازیافتی ها 
می کنند. به تازگی ســازمان پسماند 
شــهرداری تهران برای ورودی موثرتر 
به این فرآیند معیوب و به شدت زیان ده، 
به فکر استخدام زباله گرد و کوتاه کردن 
دست مافیای زباله افتاده است. به طوری 
که در روزهای اخیــر، رضا محمدی، 
مدیرعامل ســازمان مدیریت پسماند 

شهر تهران، از اســتخدام زباله گردها 
با حقوق 12.5 تــا 15 میلیون تومان 
خبر داد و گفت که »ظرفیت استخدام 
پنج هزار گونی بــه دوش را داریم«. او 
در حالی این راهکار را مانع بهره کشی 

مافیــای زباله از کــودکان می داند که 
طاهره پژوهش، مدیرعامل پیشــین 
انجمن حمایت از حقوق کودکان و فعال 
حقوق کودک، به »توسعه ایرانی« گفته 
است که »اســتخدام کودکان فعال در 
حوزه زباله گردی پاسخ به نیاز کودکی 
آنها نیست و این کودکان باید به پشت 

میز مدرسه برگردند«.

برخورد   با   بهره کشی   از کودکان
هر چند کار کودکان در ایران پدیده 
جدیدی نیست، اما در سال ها و ماه های 
اخیر کــودکان کار به یکــی از مناظر 
شهری بدل شده اند. کودکانی که جور 
شرایط بد اقتصادی، افزایش فقر و رشد 
فلاکت را می کشند. کودکانی که شاید 
رنج دربه دری و آوارگی و پناهندگی را 
متحمل می شوند یا در نتیجه از دست 
دادن والدین به گودالــی از بی پناهی 

سقوط کرده اند. 
در حالی بخــش عمــده ای از این 
کودکان را اتباع افغانســتانی تشکیل 
می دهند که به نظر می رســد به دلایل 
شــرایط بد اقتصادی بر شمار کودکان 
ایرانی کار هم روز به روز افزوده می شود 
و در این میان مافیاهای بهره کشــی از 
این کودکان نیز رشــد می کنند. این 
همه در حالی است که به گفته مدیرکل 
پیشــگیری از وقوع جرم دادســتانی 
کل کشــور »با افرادی کــه به صورت 
ســازمان یافته اقدام به بهره کشــی از 
 کودکان می کنند، بــا جدیت برخورد 

خواهد شد«.
به تازگی محمدحسین صادقی در 
گفت و گو با ایلنا درباره ورود دادستانی 
کل کشور به موضوع استفاده از کودکان 
در حوزه پسماند که توســط برخی از 
پیمانکاران شــهرداری بــه کارگیری 
می شــوند، گفت: »یکی از موضوعاتی 
مورد تاکید دادســتانی همین موضوع 
است که در بخشــنامه دادستان کل 
کشور با عنوان تکالیف دادستان ها در 
حوزه جلوگیری از بهره کشی از کودکان 
در عرصــه خیابان وجــود دارد که هم 
موضوع زباله گردی را شامل می شود و 
هم در حوزه افرادی که در سر چهارراه ها 
اقدامات خاصی مانند شیشه پاک کنی، 
اسفنددود کردن را انجام می دهند. ما 
این مســائل را دنبال خواهیم کرد و با 
افرادی که از کودکان در موقعیت خیابان 
سوءاستفاده کرده و بهره کشی می کنند 
و آن ها را بکار می گیرند، برخورد خواهد 

شد«.
اما به نظر می رســد همه هشدارها 
و تهدیدها در غیــاب طرح جایگزین و 

موثری که مشکل اقتصادی این کودکان 
را حل و آنهــا را از خیابان ها جمع کند، 
می تواند تنها برای مدت کوتاهی اثرگذار 

باشد.

بی توجهی   به   طرح های   موثر 
سازمان های   غیردولتی

کودکان کار و روش هــای مقابله با 
این پدیده، موضوعی است که »طاهره 
پژوهــش«، فعــال حقوق کــودک و 
مدیرعامل پیشــین انجمن حمایت از 
حقوق کودکان، سال هاست در خصوص 
آن فعالیت داشــته. او در ایــن باره به 
»توســعه ایرانی« می گوید: »در سال 
84 جمهوری اسلامی در خصوص منع 
بدترین اشکال کار کودکان مقاوله نامه ای 
را امضا کرد و بر اســاس آن موظف شد 
تا کودکان کار را شناسایی کند و تعداد 
این بچه ها را به سازمان بین المللی کار 
گزارش دهد. براساس این مقاوله نامه 
هر کدام از افراد خانــواده این کودکان 
می توانســتند آموزش فنی حرفه ای 
ببینند تا هزینه های خانــه را تامین و 
در نتیجه کودک مجبور به کار نباشد. 
همچنین بر اساس همین مقاوله نامه هر 
کسی که جلوی تحصیل کودک را بگیرد 
هم باید مورد پیگرد قرار بگیرد. در این 
مقاوله نامه زباله گردی یکی از بدترین 
اشکال کار نام برده شده بود. این در حالی 
بود که در آن دهه، کودکان زباله گرد به 

ندرت دیده می شدند«. 
پژوهش با بیان اینکــه از زمانی که 
مخزن های زباله در ســطح شهر قرار 
گرفتند، کم کم کفه کار کودکان به سمت 
زباله گردی سنگین تر شد، می افزاید: 
»دلیل آن هم مشخص بود. این حوزه 
پول زیادی داشت و به کودکان نیز مزد 
کمی داده می شد. انجمن ما در این حوزه 
تحقیقاتی را انجام داد که نتیجه اش هم 
در کتابی تحت عنوان »یغمای کودکی« 
منتشر شد. اما متاســفانه در کشور ما 

توجهی به کار کارشناسی نمی شود«.
وی با بیان اینکه پایان نامه های زیادی 
در این خصوص وجود دارد، اما تاثیری 
در زندگی واقعی کودکان کار نداشته، 
اضافه می کند: »تنها مورد موثر، فعالیت 
سازمان های مردم نهاد بوده است. اقدام 
برای باســواد کردن این بچه ها و تلاش 
برای مشاوره و مددکاری به آنها. حتی 
انجمن حمایت از حقــوق کودکان در 
مقطعی طرحی را به شــکل آزمایشی 
اجرا کرد که طــی آن 40 کودک از کار 
در کارگاه ها رها شــده و پشت نیمکت 

مدرسه نشستند«. 
این فعــال حقوق کودک با اشــاره 

به طرح مشــابهی کــه در دوره دولت 
روحانی انجام شــد نیز می گوید: »در 
زمان مسئولیت روزبه کردونی، مشاور 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، یارانه 
به کودکان در معــرض ترک تحصیل 
تخصیص داده شد تا جلوی بازماندگی 
از تحصیل برخی از بچه ها گرفته شد. این 
طرح در 5 یا 6 استان به صورت آزمایشی 

انجام شد و موفق بود«.
مدیرعامل پیشین انجمن حمایت 
از حقوق کــودکان با بیــان اینکه در 
زباله گردی راهکار نخســت»تفکیک 
زباله از مبــدأ« و راهــکار دیگر تامین 
هزینه های این کودکان اســت، ادامه 
می دهد: »طبق قانون حمایت از اطفال 
و نوجوانان؛ کودک به فــرد صفر تا 18 
سال اطلاق می شــود و طبق قانون کار 
ما، کودکان زیر 15 سال نباید کار کنند 
و طبق مقاوله نامه 182، کودکان نباید 
در بدترین اشــکال کار فعالیت داشته 
باشــند. دولت موظف است بودجه ای 
را برای برگرداندن این بچه ها به پشت 
میز مدرســه در نظر بگیــرد و به طور 
شفاف هم اعلام کند که این بودجه در 
چه مسیری هزینه شده اســت«. او با 
ابراز تاسف از اینکه در ایران بیشتر امور 
غیر شفاف و مبهم اســت و این موضوع 
منجر به عدم کارآمدی طرح های کارآمد 
می شــود، می گوید: »در هر حال تنها 
راهکار این است که کارهای کارشناسی 
انجام شود و شــرایط کودکان فعال در 
حوزه زباله گردی بررســی و یارانه ای 
به خانواده ها اختصاص داده شــود که 
کودکانشــان مجبور به کار نبوده و به 

پشت میز مدرسه برگردند«.
در این میــان آنچه بیــش از همه 
می تواند در این مسیر موثر باشد و به مهار 
کار کودکان و بهره کشــی از آنها منجر 
شود، فعال و موثرتر شدن سازمان های 
مردم نهاد است که این روزها جای خالی 

آنها بیشتر از همیشه به چشم می آید. 

چندی پیش مدیرعامل 
سازمان مدیریت پسماند 
شهر تهران، از استخدام 

زباله گردها با حقوق 12.5 تا 
15 میلیون تومان خبر داد و 
گفت که »ظرفیت استخدام 

پنج هزار گونی به دوش را 
داریم«. او این راهکار را مانع 

بهره کشی مافیای زباله از 
کودکان می داند
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شبکه »ایکس« نشان آبی ایرنا، 
پرس تی وی و تسنیم را حذف کرد

شرکت شبکه اجتماعی 
ایکــس، نشــانه های آبی و 
طلایی را از حســاب  کاربری  
پرس تی وی، تســنیم و ایرنا 
حذف کرد. تاییدیه های آبی 
در ایکس نشان دهنده حساب هایی هستند که هزینه 
پرداخت می کنند و رنگ طلایی مختص سازمان های 
رسمی اســت. این اقدام با اعتراض جمهوری اسلامی 
ایران روبرو شد، به طوری که شبکه خبری پرس تی وی، 
آن را ناشی از فشار لابی اسرائیل خواند. پروژه شفافیت 
فناوری مستقر در واشنگتن روز چهارشنبه در گزارشی 
از مدیران »ایکس« برای ارائه »خدمات ممتاز و پولی« 
به حساب های وابســته به حکومت ایران انتقاد کرد و 
یادآور شد که دفتر کنترل دارایی های خارجی وزارت 
خزانه داری آمریکا در سپتامبر سال گذشته پرس تی وی، 

تسنیم و رسانه های وابسته به آنها را تحریم کرده است.
    

ایرانیان امسال هم 
به حج عمره نمی روند

طبق اعلام سازمان حج و 
زیارت امسال ایرانیان دوباره 
نمی تواننــد به حــج عمره 
بروند. این نهمین سالی است 
که انجام عمره مفــرده برای 
ایرانیان امکان پذیر نیست. اسفند سال گذشته به دنبال 
بهبود روابط ایران و عربستان و سپس توافقات مقامات 
ارشد دو کشور مقرر شد، از امسال اعزام زائران برای حج 
عمره آغاز شود. قرار بود، آذر ماه گروه اول به عربستان سفر 
کنند. اما هیچ گروهی اعزام نشد. به تازگی هم سازمان 
حج و زیارت اعلام کرد که با توجه به طولانی شدن زمان 
برقراری عمره، هزینه این سفر معنوی به همه متقاضیان 
بازگردانده می شود. به نقل از فارس، تاکنون بیش از 40 
هزار نفر هزینه نهایی عمره را واریز کرده بودند که پس از 
اعلام سازمان حج که امکان بازپس گرفتن هزینه بدون 
خلل در اولویت فیش متقاضیان وجود دارد، برخی از سفر 
انصراف دادند.  با این وجود، همچنان 15 هزار نفر انصراف 
ندادند که مقرر شده تا به صورت سیستمی و یکجا نسبت 

به انصراف و واریز وجه آن ها اقدام شود.
    

جلوگیری از واردات اسباب بازی  با 
دخالت شورای عالی انقلاب فرهنگی

دبیر شورای عالی انقلاب 
فرهنگــی گفــت: جلــوی 
واردات اسباب بازی خارجی 
گرفته شــد. به گزارش ایسنا، 
عبدالحسین خسروپناه افزود: 
در حوزه اسباب بازی ورود کردیم چرا که اقدامات برخی 
دستگاه ها داشت به تولید اسباب بازی ایرانی آسیب می زد، 
ما ورود کردیم و حتی اعلام کردیم که از مسئول مربوطه 

شکایت می کنیم و بلافاصله جلوی واردات گرفته شد.
    

وزیر بهداشت اعلام کرد:
سهم ۲۰  درصدی »سلامت« 

از گردشگر خارجی
وزیر بهداشــت  از مراجعه 
یــک میلیــون و 200 هزار 
گردشگر سلامت به ایران در 
سال گذشته خبر داد و گفت: 
ســالانه بیش از یک میلیارد 
دلار ارز از طریق گردشگری سلامت وارد کشور می شود. 
به گزارش ایســنا، بهرام عین اللهی، اظهار داشت: 80 
بیمارستان و تمامی دانشگاه های علوم پزشکی در این 
نمایشگاه حضور دارند و با توجه به سیاست های دولت 
مردمی و همکاری های  کشورمان با کشورهای همسایه، 
توسعه گردشگری سلامت از برنامه های راهبردی وزارت 
بهداشت به شــمار می آید. وی گفت: 10 کشور شامل 
عراق، افغانستان، پاکستان، عمان، بحرین، ارمنستان، 
تاجیکستان و کشورهای حاشیه خلیج فارس بیشترین 

مراجعه را در حوزه گردشگری سلامت به کشور دارند.
    

رئیس مرکز ارزشیابی آموزش و پرورش:
نمرات خردادماه دانش آموزان 

پایه دوازدهم، ملاک ایجاد 
»سابقه تحصیلی« آنهاست

رئیس مرکز ارزشــیابی 
آموزش و پرورش گفت: نمرات 
خردادماه دانش آموزان پایه 
دوازدهم کــه در می گیرند، 
مــلاک ایجــاد »ســابقه 
تحصیلی« آنها خواهد بود. به گزارش مرکز اطلاع رسانی 
و روابط عمومی وزارت آموزش و پرورش؛ محسن زارعی 
افزود: دانش آموزان پایه هــای دهم و یازدهم اگر بیمار 
شــده  یا به هر دلیلی نتوانند در آزمون شرکت کنند، 

فرصت »ترمیم نمره« برای آن ها وجود دارد.

از گوشه و کنار 

اخیراً فیلمی از صحنه تنبیه و آزار دانش آمــوزان در یکی از مدارس غیردولتی 
استان بوشهر در فضای مجازی منتشر شــده که واکنش های بسیاری را به همراه 
داشته است. به گفته رئیس کل دادگســتری استان بوشهر و در پی انتشار محتوای 
خشونت فیزیکی علیه دانش آموزان، فرد خاطی در حال حاضر دستگیر شده است و 

با قاطعیت با او برخورد خواهد شد.
این اتفاق تلخ در موارد مشابهی طی سال جاری روی دور تکرار بوده است؛ به طوری 
که اواســط آبان ماه نیز ویدئویی از یک مدیر مدرســه در شهرستان کنارک استان 
سیستان و بلوچستان منتشر شد که به طرز بی رحمانه و غیرانسانی دانش آموزان 

را تنبیه می کرد.
هم چنین در آغاز ســال تحصیلی جاری، عکســی مبنی  بر ضرب  و شــتم یک 
دانش آموز توســط معلم در فضای مجازی لرستان منتشر شــد؛ که بنا به دستور 
مدیرکل آموزش  و پرورش لرستان، ابلاغ این معلم لغو شد و همکاری با این فرهنگی 

بازنشسته به پایان رسید.
محمدرضا نیکنژاد، کارشناس آموزش در این باره به خبرآنلاین می گوید: تمام 
قوانین چه در آموزش و پرورش و چه در بخشنامه ها، همه علیه تنبیه است. رفتارها 
در کلاس درس مبتنی بر روابط انسانی هســتند و طرفین ماجرا انسان هایی واجد 
شعورند که ممکن اســت تحت تأثیر شــرایط مختلف در مواقعی دچار هیجانات 
آنی شوند و رفتارهای غلطی از آنها ســر بزند. از همین رو، افرادی که وارد سیستم 
آموزش و پرورش می شوند و با بچه ها سروکار دارند، بیش از هر چیزی می بایست با 
قوانین و مبانی روانشناسی کودک و نوجوان آشنا باشند و تحت نظارت و پشتیبانی 

روان شناختی قرار بگیرند.
به گفته او، متأسفانه در کشور ما برای ورود به دانشــگاه فرهنگیان آنقدر که به 
ظاهر، نمره و رتبه توجه می شود، به سلامت روانی متقاضیان اهمیت داده نمی شود. 

در مشاغلی همچون معلمی که مبتنی بر روابط اخلاقی و انسانی است، باید افرادی 
پذیرفته شوند که صرف نظر از اهداف معیشتی، از صمیم قلب علاقه مند به این کار 
هستند. در کشورهای دیگر در تست های انگیزه سنجی، وقتی فردی مدعی می شود 
که به تعلیم و تربیت کودکان علاقه مند اســت، آزمون های روان شناســی و ساز و 
کارهایی وجود دارد که وجود این انگیزه را اثبات می کند. امــا در ایران افراد بدون 
گذراندن این فیلترها وارد دستگاه آموزش و پرورش می شوند و صرفاً برای اینکه بیکار 

نمانند و آب باریکه ای برای گذران زندگی داشته باشند، به سمت معلمی می آیند.
نیکنژاد با بیان اینکه اعمال خشونت علیه کودکان به هر شکل و هر بهانه ای جرم 
است؛ افزود:حتی والدین حق ندارند رفتار خشونت آمیزی، چه جسمی چه روحی، 
علیه کودکان زیر سن قانونی داشته باشند، چه برسد به معلم، مدیر یا معاون مدرسه. 
اما متأسفانه تنبیه و خشونت علیه دانش آموزان در مدارس ما وجود دارد و خیلی از 
موارد آن عمومی و رسانه ای نمی شــود. در برخی موارد با ریش سفیدی و گفت وگو 
مسئله را حل و فصل می کنند و از آنجا که اکثر خانواده ها چندان با حقوق خود و فرزند 
محصل شان در این زمینه آشنا نیستند، از پیگیری قضایی و تنظیم شکایت واهمه 

دارند؛ چون احتمال می دهند به ضرر فرزندشان تمام شود.
او ادامه می دهد: در مواردی هم که مسئله به ادارات بالاتر راه می یابد، مسئولان از 
ترس اینکه موضوع رسانه ای نشود، تلاش می کنند از دانش آموز و والدینش رضایت 
بگیرند تا قضیه بیش از این بیخ پیدا نکند. در بیشتر موارد حق به حق دار نمی رسد و 
کسی که مورد ضرب وشتم و یا خشونت قرار گرفته، مظلوم واقع می شود. همانطور 
که طی چند سال گذشته این تضییع حق را در خصوص مسئله آزار و تعرض جنسی 
به دانش آموزان در مدرسه شاهد بودیم. معمولاً مسئولان به دلیل اینکه می خواهند 
یک فضای امنیتی در مدارس حاکم باشــد، اینگونه اتفاقات و اخبار مربوط به آن را 

به نحوی مدیریت می کنند که خیلی سر و صدا به پا نشود.

به گفته او، حالت سومی هم هست که خانواده جسارت به خرج می دهد و از فرد 
متخلف شکایت قضایی می کند. در این مورد، فرد متخلف مجازات و توبیخ می شود، 
اما ممکن است عبرت نگیرد. به عبارتی، گاهی معلم یا مسئول خاطی آنقدر وضعیت 
روحی و روانی ناســالمی  دارد که حتی بعد از جریمه و مجازات بعید نیست که این 

عمل دوباره از او سر بزند.
این کارشناس آموزشــی با بیان اینکه باید در وهله نخست و در زمان استخدام 
معلمان، گزینش سلامت روان به طور جدی انجام شــود، می گوید: در واقع جنبه 
بازدارندگی پیش از ارتکاب جرم معنا پیدا می کنــد، نه اینکه منتظر بمانیم فردی 
مرتکب جرم شود و بعد تازه برای او مجازات تعیین کنیم که توجیه شود و عبرت بگیرد. 
امروزه جهان در زمینه جذب و حفظ یک معلم شایسته به این سمت رفته است که 
کارشناسانه بودن و حرفه ای بودن این شغل را به رسمیت بشناسد تا هر کسی صرف 

داشتن نمره و رتبه بالاتر نتواند معلم بشود.
نیکنژاد با بیان اینکه کوچک ترین اتفاقی در این زمینه باید رسانه ای شود ادامه 
می دهد: چون رسانه به مثابه دســتگاه عصبی در اندام واره  جامعه است و تا زمانی 
 که ما از وجود درد باخبر نشــویم، نمی توانیم آن را درمان کنیــم. این دردها باید 

بروز داده شود.

یک کارشناس آموزشی در واکنش به انتشار فیلم تنبیه بدنی دانش آموزان در بوشهر:

به ظاهر معلم بیشتر از سلامت روانش توجه می شود

گزارش

فعال حقوق کودک در واکنش به راهکار شهرداری برای مهار مافیای زباله: 

کودک زباله گرد باید به مدرسه برگردد نه اینکه استخدام شود

سعیده علیپور

 طاهره پژوهش، مدیرعامل 
پیشین انجمن حمایت 

از حقوق کودکان و فعال 
حقوق کودک، در گفت وگو 

با »توسعه ایرانی«:  
»استخدام کودکان فعال 

در حوزه زباله گردی پاسخ 
به نیاز کودکی آنها نیست 

و این کودکان باید به پشت 
میز مدرسه برگردند و در 

این مسیر سازمان های 
غیر دولتی می توانند تاثیر 

بسزایی داشته باشند«
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کرمان-شیواکرمی،خبرنگارتوسعه 
ایرانی: شــرکت ســرمایه گذاری مس 
سرچشمه با اســتفاده از ظرفیت های 
بومی، کارخانه تولید تجهیزات و ســازه 
به مساحت ۱۴ هزار مترمربع را احداث 

و افتتاح کرد.
این شرکت به عنوان یکی از مجریان 
و پیمانکاران اصلی پروژه های توسعه ای 
مجتمع مس سرچشمه در راستای اجرای 

این پروژه ها در ماه های اخیر با اعتماد به 
توان داخلی و اســتفاده از ظرفیت های 
بومی جهت دستیابی به ساخت و تولید 
داخلی اقدام به احداث یک کارخانه تولید 
تجهیزات و سازه به مساحت ۱۴ هزار متر 
مربع در داخل مجتمع مس سرچشمه 

کرده است.
این پروژه شــروع فعالیت خود را با 
ســاخت ســیلوهای ۱۰۰ تنی ذخیره 

ســیمان آغاز کرده اســت و باتوجه به 
توانمندی ایجاد شــده در این کارخانه 
)با اشتغال مســتقیم ۱۲۰ نفر( قادر به 
ساخت انواع مخازن پروژه شامل مخازن 
»رافر« با قطــر ۵/۹ میلیمتر، کلینرها، 
اســکونجرها، ری کلینرها، کاندیشنر و 
… همچنین ساختارهای مربوطه آن ها، 
ساخت شوت های متنوع مورد نیاز پروژه 
و راه پله ها و پلتفرم ها و ســازه های دیگر 

خواهد بود.
ایجــاد ایــن توانمنــدی در داخل 
شرکت، علاوه بر ایجاد اشتغال، تقویت 
و افزایــش توانمنــدی در تولید داخل، 
کاهش وابستگی به واردات در زمینه های 
مختلف صنعتی، از خروج ارز از کشــور 

جلوگیری می کند.
همچنین در این راســتا و به منظور 
تســریع در اجرای پروژه ها و طرح های 

توســعه ای اقدام به احداث مرکز تولید 
بتن )بچینگ پلات( در فاصله 3۰۰ متری 
محل اجرای پروژه نموده است که شامل 
۲ دستگاه از نوع راه ماشین، با حجم دیگ 
یک مترمکعب و تولید بتن ۵۰ مترمکعب 
در ســاعت)هر دســتگاه( و در مجموع 
تولید ۱۰۰ مترمکعب در ســاعت است 

و در حال حاضر مشغول به تولید است.
این مرکز بتن شامل پنج عدد سیلوی 
ذخیره ســیمان با ظرفیــت ذخیره هر 
کدام ۱۰۰ تن )مجموعاً ۵۰۰ تن ( است 
و همان طور که اشاره شــد؛ سیلوهای 
مذکور توسط گروه ایجاد سازه نیروهای 
بومی، در کارخانه ســاخت احداثی این 
شرکت در مجتمع مس سرچشمه صورت 
گرفته اســت که علاوه بر پاسخ گویی به 
نیاز پروژه های توسعه ای مجتمع مس 
سرچشــمه، توانمندی ارائه خدمات به 
پروژه های دیگر درحــال اجرا مجتمع 
را دارد و درحال حاضــر نیز خدمات را به 

شرکت های همجوار ارائه می دهد.
در خصوص رونــد اجرای پروژه های 
توســعه ای مجتمع مس سرچشمه و 
انجام عملیات خاک برداری، شــرکت 
سرمایه گذاری مس سرچشمه علاوه بر 
به کارگیری ماشــین آلات ســنگین 
خاک برداری شامل بیل های مکانیکی 
۴۰۰ و ۵۰۰ و بلدوزرهــای 3۵۵ جهت 
خاک بــرداری، حمل اســتوک پایل و 
خردایش، جهت افزایش سرعت و حجم 

عملیــات خاک بــرداری، از روش های 
انفجارهای محدود و کنترل شده  استفاده 

نموده است.
قابل ذکــر اســت، مقــدار حجــم 
خاک برداری در انجام پروژه توســعه ای 
در حدود ۵/۲ میلیــون متر مکعب بوده 
است که پیش بینی می شــود کمتر از 

یک سال آتی به پایان برسد. 
در پایان تأکید می شــود، شــرکت 
ســرمایه گذاری مس سرچشــمه، در 
راســتای صیانت از منافع سهامداران، 
ضمن توجــه بــه افزایش بهــره وری 
و ســودآوری، تقویت ســاخت داخل و 
کاهش وابستگی واردات را مد نظر قرار 
داده است تا از کاهش احتمالی سرعت 
اجرای پروژه های توســعه ای در آینده 

جلوگیری کند.

توسط شرکت سرمایه گذاری مس سرچشمه؛

کارخانه تولید تجهیزات و سازه در مجتمع مس سرچشمه افتتاح شد

شرکت سرمایه گذاری مس 
سرچشمه با استفاده از 

ظرفیت های بومی، کارخانه 
تولید تجهیزات و سازه به 

مساحت ۱۴ هزار مترمربع را 
احداث و افتتاح کرد.

گرگان -آذری،خبرنگارتوسعه ایرانی: رئیس هیئت مدیره 
و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی اینچه برون 
با بیان اینکه باید     از ظرفیت این منطقه آزاد به نحو شایسته ای 
بهره مند شد، افزود: با ورود سرمایه گذار به منطقه آزاد اینچه برون 
شاهد تحول در استان گلستان خواهیم بود. حسن ملک حسینی  
با تاکید بر اینکه کد شناسه منطقه آزاد اینچه برون بین المللی 
است، اظهار کرد: اقدامات انجام شده در این منطقه آزاد باید به 
هم استانی ها تبیین گردد تا همه از اقدامات صورت گرفته مطلع 
شوند. وی با اشاره به اینکه مناطق آزاد بهشت سرمایه گذاران بوده 
و منطقه، کشور و سطح فراملی از آنو ذی نفع هستند، ادامه داد: 
ایجاد منطقه آزاد مشترک بین گلستان و ترکمنستان می تواند رونق بخش و متحول کننده اقتصاد شمال شرق کشور باشد. مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد اینچه برون سه کشور قزاقستان، روسیه و چین را دارای ظرفیت فوق العاده در حوزه اقتصاد، بازرگانی و حمل و 
نقل دانست و بیان اینکه می توان از ظرفیت منطقه آزاد اینچه برون در این زمینه به نحو شایسته ای بهره مند شد، افزود: نیازمندی های 
مدت دار منطقه در سه مسیر کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت شناسایی و برنامه های توسعه ای آن را تدوین کرده ایم. وی منطقه 
آزاد اینچه برون و کریدور خط آهن ایران - ترکمنستان - قزاقستان را دو مگاپروژه برای استان گلستان در ۴۰ کیلومتری شهر گرگان 
برشمرد و خاطرنشان کرد: مساحت این منطقه ۱3 هزار و ۵۷۷ هکتار بوده که از شمال به مرز ایران و ترکمنستان و از جنوب به مجتمع 
پتروشیمی گلستان محدود شده است. ملک حسینی ظرفیت سازی را مهمترین لازمه اجرای طرح توسعه ای منطقه آزاد اینچه برون که 
نهمین منطقه آزاد مصوب و رسمی کشور بوده، عنوان و تصریح کرد: اتصال کریدور شمال و جنوب »خط آهن اینچه برون - شاهرود« از 
وزارت راه و شهرسازی، شرکت و قرارگاه خاتم الانییاء را پیگیر هستیم که موثرترین اقدام برای رونق این منطقه آزاد است. وی تهیه ۱۱۰ 
بسته سرمایه گذاری به صورت کتابچه و کتاب الکترونیکی را بسیار ارزشمند در راستای هدایت سرمایه گذاری برشمرد و گفت: ایجاد 
۴۷ هزار شغل، استقرار هزار و ۶۰۰ واحد صنعتی، شهرک متالوژی، شهرک پتروشیمی، افزایش بار ریلی ۱3.۷ میلیون تن، افزایش سه 
برابری ارزش افزوده بخش صنعت استان، افزایش بار جاده ای به ۶.3 میلیون تن، صادرات از منطقه ۹.3 میلیون تن با ارزش ۶.۲ میلیون 

دلار، افزایش ترانزیت به ۲ میلیون تن و افزایش حجم بار تا ۲۰ میلیون تن در سال ۱۴۲۰ چشم انداز منطقه آزاد اینچه برون است.

 کرج-معصومه امین زاده،خبرنگارتوســعه ایرانی:مدیر 
منطقه ۵ شهرداری کرج با تأکید بر اهمیت توجه به رعایت 
مسائل ایمنی در تقاطع های معابر، از اصلاح هندسی، تجهیز 

و ایمن سازی بلوار گلزار غربی خبر داد.
حسین کمالی دهقان با تأکید بر ضرورت توجه به رعایت 
مسائل ایمنی وسهولت در تردد در معابر اصلی، گفت: اصلاح 
هندسی در معابر از جمله بخش های ضروری در شبکه تردد 
شهری هستند که با هدف کنترل ترافیک وسهولت در تردد 
وایمنی شهروندان با بررســی کارشناسان ترافیک شهری 
مورد اجرا قرار می گیــرد؛ به همین منظــور رعایت اصول 
ایمنی، تجهیز و تقویت معابر شهری، کاهش ترافیک، تردد آسان، و... از بیشترین گزینه های رفع مشکلات شبکه معابرشهری 

به شمار می روند.
کمالی دهقان با اشاره به بهسازی و اصلاح هندسی بلوار گلزار غربی، افزود: عملیات بهسازی و اصلاح هندسی پروژه بلوار گلزار 
غربی با اقداماتی از جمله جمع آوری جداول رفیوژ میانی، طراحی و اجرای دور برگردان، زیرسازی محل اجرای پروژه یادشده، 
اصلاح ورودی و خروجی از بلوار جهت روان سازی، رفع مشکل ترافیکی پل سوم خرداد به سمت چهار راه گلزار و... انجام شده 
است. وی خاطرنشان کرد: اجرای پروژه یاد شده جهت کاهش بار ترافیکی بلوار گلزار، و استفاده بهینه در تردد خودروها در نظر 
گرفته شده است، ولی در این تقاطع با طراحی بلوک عابر پیاده و گذرگاه ویژه معلولین و جانبازان سعی شده بستر مناسبی به 

منظور توجه به مسائل ایمنی و سهولت تردد معلولین جسمی و حرکتی نیز در نظر گرفته شود.
این مسئول با تأکید بر نقش مؤثر علائم ترافیکی در تأمین ایمنی شهروندان، به تمهیداتی که در راستای آماده سازی، تجهیز 
و ایمن سازی تقاطع در دست اقدام است، اشــاره کرد و افزود: اقداماتی از جمله عملیات حفاری و فونداسیون برای نصب پایه 
چراغهای راهنمایی، خط کشی عابر پیاده، جانمایی و نصب تابلوهای راهنمای مسیر، نصب چشم گربه ای قبل از تقاطع برای 
انعکاس نور در شب برای دید بهتر مسیر و... به مرحله اجرا گذاشته خواهد شد.     وی در پایان افزود؛ حوزه عمران منطقه ۵ در 

تلاش است با اجرای پروژه های متعدد در رفاه و توسعه شهری گام های موثری بردارد و رضایتمندی شهروندان را جلب کند.

مدیرعامل منطقه عنوان کرد:
تهیه۱۱۰بستهسرمایهگذاری
درمنطقهآزاداینچهبرون

با هدف تسهیل در عبور و مرور؛
اصلاحهندسی،تجهیزوایمنسازیبلوارگلزارغربیکرج

انجامشد

 شهراندیشه-زهراقره باغی-توســعه ایرانی: در راستای 
ایمن سازی معابر و آشکارســازی سرعت کاها و افزایش دید 
رانندگان برای عبور از سرعت کاها و معابر سطح شهر عملیات 
آشکارسازی و رنگ آمیزی سرعتگاه های سطح شهر در اندیشه 

اجرایی شد.
شهردار اندیشه با اشاره به اجرای پروژه های مختلف عمرانی 
در سطح شهر گفت :مدیریت شــهری اندیشه بنا به وظایف 
تکلیفی و با توجه به هماهنگی های لازم بــا پلیس راهور در 
کمیته ترافیک اقداماتی را برای تسهیل در رفت و آمد عمومی 
و روان سازی عبور و مرور در سطح شهر انجام می دهد که این 
اقدامات با پیوست های ایمن سازی معابر در راستای حفاظت از 

شهروندان جز اولویت های مهم خود قرار داده است.
 بهروز کاویانــی افزود: در این راســتا پــروژه ای جهت 
آشکارسازی معابر با رنگ آمیزی ترافیکی به همراه نصب گل 
میخ ها و بشکه های ایمنی در دستور کار معاونت حمل و نقل 
ترافیک شهرداری اندیشه قرار گرفت که خوشبختانه شاهد 

اجرای این پروژه و بهبود عبور و مرور هستیم

وی یادآور شد :در شهر اندیشه تلاش شده تا سرعتکاه ها 
طبق استاندارد تعریف شده اعتبارســنجی و اجرا شوند تا به 
واسطه آن ضمن حرکت به سمت مباحث ایمنی خودروهای 
عبوری نیز بتوانند در سطح شهر با سرعت مطمئن حرکت 
کنند که البته رنگ آمیزی و آشکارسازی سرعتکاه ها و اجرای 
علائم مختلف ترافیکی به ویژه گل میخ از مواردی است که در 
اکسل محورهای طولی توسط همکارانم به اجرا درآمد تا شاهد 

رضایتمندی شهروندان باشیم.

خرم آباد-صیاد،خبرنگارتوسعه ایرانی:  مدیرکل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی لرستان از افتتاح نمایشگاه مد و لباس فجر با عنوان 

»کُلنِجَه« در مجتمع شهید آوینی خرم آباد خبر داد.
اعظم روانشاد اظهار کرد: نمایشگاه مد و لباس فجر با عنوان 
»کُلنِجَه« با هدف ترویج فرهنگ اســتفاده از پوشاک ایرانی 
اسلامی از ۲۵ بهمن ساعت ۱۰ صبح به مدت سه روز پذیرای 

علاقه مندان و عموم مردم خواهد بود.
وی با بیان اینکه حجــاب و عفاف یکی از شــاخص ها و 
ویژگی های برتر بانوان است که در دین مبین اسلام نیز مورد 
تاکید قرار دارد، افزود: نمایشگاه مد و لباس لرستان در راستای 
زیست عفیفانه و ارائه پوشاک با کیفیت و متناسب با فرهنگ 

اصیل ایرانی اسلامی برپا می شود.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی لرستان با اشاره به اینکه 
۱۵۰ اثر از فعالان مد و لباس اســتان در این نمایشــگاه ارائه 
می شود، بیان کرد: نمایشگاه جنبی طراحی تاپستری، صنایع 
دستی مرتبط با پوشاک و تزئینات لباس نیز در کنار نمایشگاه 

برپا می شود.

روانشاد گفت: آثاری که در این نمایشگاه عرضه می شوند 
شامل پوشــاک محلی و سنتی، پوشــاک عفاف و حجاب و 
لباس های به روزآوری شده با الهام از موضوعات ایرانی اسلامی 

است که با انواع تکنیک ها اجرا شده اند.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی لرســتان گفت: این 
نمایشگاه با همکاری این اداره کل، شورای فرهنگ عمومی 
استان، انجمن مد و لباس اســتان و دانشکده فنی حرفه ای 

دختران خرم آباد برپا می شود.

شهردار: 
عملیاتآشکارسازیسرعتگیرهایسطحشهراندیشهاجراییشد

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان خبر داد
افتتاحنمایشگاهمدولباسفجردرلرستان

خبر خبر

افزایشظرفیتتصفیهخانه
فاضلابشهرهایسدهلنجان
وورنامخواستاصفهان

اصفهان-مریم مومنی،خبرنگارتوسعه ایرانی: با 
بهره برداری از مدول سوم تصفیه خانه فاضلاب سده 
لنجان و ورنامخواست، ۲ هزار و 3۴۰ متر مکعب در روز 
به ظرفیت تصفیه در این تصفیه خانه افزوده می شود.

مدیرعامل آبفای اســتان اصفهان با بیان اینکه 
عملیات اجرای مدول سوم تصفیه خانه فاضلاب سده 
لنجان و ورنامخواست از ابتدای سال جاری آغاز شده 
و بخش سازه ای آن به پشرفت ۹۵ درصدی رسیده، 
اعلام کرد: هم اکنون تصفیه خانه فاضلاب ســده 
لنجان و ورنامخواست با تحت پوشــش قراردادن 
بیش از 3۵ هزار نفر جمعیت و با ظرفیت ۴ هزار و ۶۸۰ 
مترمکعب در روز، در مدار بهره برداری قرار دارد که 
با اجرای مدول ســوم، بیش از ۱۵ هزار نفر دیگر در 
شهرهای ورنامخواست و سده لنجان تحت پوشش 

قرار می گیرند.
حسین اکبریان روش تصفیه در این تصفیه خانه 
را فرایند لجن فعال هوادهی گســترده با حذف ازت 
عنوان کرد و افزود: پیش بینی می شود با اجرای مدول 
سوم ظرفیت نهایی تصفیه در تصفیه خانه سده لنجان 
و رنامخواست به ۷ هزار و ۲۰ مترمکعب در روز برسد، 
این درحالیست که تصفیه خانه فاضلاب شهرهای 
ورنامخواست و سده لنجان در مساحتی به وسعت 3۲ 

هزارمتر مربع احداث شده است.
مدیرعامل آبفای استان اصفهان با اشاره به دفع 
بهداشتی پساب درشهرهای مجاور زاینده رود تصریح 
کرد: جمع آوری، دفع و انتقــال و تصفیه  فاضلاب 
شهرهای مجاور زاینده رود یکی از پروژه های مهم به 
شمار می آید چراکه سرریز شدن فاضلاب به رودخانه 
زاینده رود بدون عمل تصفیه، زیان های بهداشتی و 
زیست محیطی زیادی را به همراه دارد، از سوی دیگر 
با توجه به محدودیت منابع آبی  استفاده  ازپساب در 

صنعت از اهمیت بسزایی برخوردار است.

رئیس گروه سلامت محیط دانشگاه 
علوم پزشکی مشهد:

واحدهایعرضهقلیان
درطرقبهشاندیزپلمبشدند

 مشهد-میرشکار،خبرنگارتوسعه ایرانی: رئیس 
گروه سلامت محیط دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
گفت: ۱۲۲ واحد عرضه کننده قلیان در شهرستان 
»طرقبه و شــاندیز« خراســان رضــوی از ابتدای 

سال جاری تاکنون پلمب شده است.
 محمد باباخانی اظهارکرد: همچنین طی این باره 
زمانی ۲ هزار و ۷۶۰ قلیان جمع آوری و معدوم سازی 

شده است.
وی با بیان اینکه در مناطق ییلاقی طرقبه و شاندیز 
بازدیدها هر روز با تیم مشــترک بهداشت، اماکن، 
اصناف، صنعــت و معدن و دســتگاه قضایی انجام 
می شود، ادامه داد: مشکل عرضه قلیان در رستوران ها 
به نسبت گذشته بسیار کم شده و این قلیان ها بیشتر 
در مسیر جاده  ای این مناطق ییلاقی بوده که اکنون 

به شدت تحت کنترل است.
رییس گروه سلامت محیط دانشگاه علوم پزشکی 
مشــهد بیان کرد: عرضه قلیان سودسرشاری برای 
عرضه کننده آن دارد و از سوی دیگر با آسیب هایی 
همچون مشکلات تنفسی و ابتلا به سرطان همراه 
است. باباخانی گفت: از عموم مردم تقاضا می شود با 
مشاهده عرضه قلیان بلافاصله موضوع را به تلفن ۱۹۰ 
اعلام کنند تا که ناظران و کارشناسان سلامت محیط 
دانشگاه به  موقع در محل حاضر شده و برخورد قانونی 

را با متخلفان داشته باشند.

شهروندانکرجیزبالههای
خشکرابهخانههایبازیافت

تحویلدهند
 کرج-معصومه امین زاده،خبرنگارتوسعه ایرانی: 
رئیس سازمان مدیریت پسماند شــهرداری کرج 
از جانمایی خانــه بازیافت عظیمیه کــرج واقع در 
پارک ایران زمین خبر داد و گفت: تا پایان ســال دو 
خانه بازیافت دیگر در ســطح کلانشهر کرج ایجاد 

خواهد شد.
محمدرضا خسروی  با اشاره به ادامه روند ایجاد 
خانه بازیافت در سطح شهر اظهار کرد: در این راستا 
یک خانه بازیافت دیگر در پارک ایران زمین واقع در 

عظیمیه کرج نصب و آماده بهره برداری شد.
وی با تأکید بر اهمیت فرهنگ تفکیک پسماند از 
مبدا، افزود: پیش از این یک خانه بازیافت در خیابان 
بهشتی کرج مستقر شــده بود که با استقبال خوب 

شهروندان همراه شده است.
این مسئول یادآور شد: افرادی که با تحویل پسماند 
خشــک به خانه های بازیافت ضمــن اجرای طرح 
تفکیک از منزل ما را همراهی می کنند از مزایای این 

طرح بهره مند خواهند شد.

استانها
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اولین مسابقه رسمی پرسپولیس در دوران بعد از یحیی، 
ادامه ای بر عملکرد ناامیدکننده این تیــم در دیدارهای 
دوستانه بود. تیم اوسمار در این بازی هم هیچ شباهتی به یک 
تیم مدعی نداشت و باز هم ثابت شد که انتخاب مدیرعامل 
برای نیمکت، در قواره های نامی مثل پرسپولیس نبوده است. 
قرمزها وقتی این بازی را باختند که موفق به حفظ یحیی 
نشدند و نتوانستند برانکو را نیز به جای او قرار بدهند. با این 
روند اصلا بعید نیست تیم به زودی ناچار به ایجاد تغییرات 

دوباره روی نیمکتش باشد.

گل خوردن با اسنپ
گلی که قرمزهــا روبه روی ایرالکــو خوردند، یکی از 
ناامیدکننده ترین گل های این فصل به شمار می رفت. امیر 
نوری با یک شلیک از وسط زمین، دروازه قرمزها را باز کرد. 

برای طی کردن مسیر طولانی این توپ تا دروازه، در شرایط 
عادی به اسنپ نیاز بود! علیرضا بیرانوند که همین چند روز 
قبل خودش را بهترین گلر تاریخ فوتبال ایران معرفی کرده 
بود، یک نمایش کابوس وار دیگر را در لیگ برتر پشت سر 
گذاشت. باز هم ثابت شد که او اصلا آماده نیست و تمرکز 
زیادی ندارد. بیرو اصلا روزهای خوبی را پشت سر نمی گذارد 
و این روزها از فرم خوبی برخوردار نیست. داشتن سنگربان 
شماره یک تیم ملی زمانی برای قرمزها یک موفقیت به شمار 

می رفت اما این روزها انگار به ضرر این تیم تمام شده است.

تیمی که کوبنده نیست
پرســپولیس در فاز هجومی، اصلا شباهتی به یک 
تیم کوبنده ندارد. مهاجمانی مثل شهاب زاهدی و نبیل 
باهویی، نمی توانند نیاز تیم برای گلزنی را برطرف کنند. 
البته که جذب نفرات جدیدی مثل اورونوف و آل کثیر، تیم 
را به آینده امیدوار نگه می دارد اما فعلا پنجره نقل و انتقالاتی 

پرسپولیس بسته است و این تیم نمی تواند از خریدهای 
جدید در زمین مسابقه استفاده کند. شاید اگر این نفرات 
جدید در اراک به میدان می رفتند، پرسپولیس وضعیت 
بهتری پیدا می کرد اما فعلا چاره ای برای قرمزها وجود ندارد 
و باید به همین وضعیت ادامه بدهند. پرسپولیس با این روند، 

شانس زیادی برای موفقیت در این فصل نخواهد داشت.

آماتور مثل کنعانی
حسین کنعانی باز هم یک نمایش بسیار معمولی 
دیگر را در ترکیب پرسپولیس پشت سر گذاشت. 
او در این فصل بســیار ضعیف ظاهر شده و پس از 
مصدومیت مرتضی پورعلی گنجی، پرسپولیس 
هرگز صاحب دفاع مطمئنی نبوده است. کنعانی 
پس از پایان این بازی هم با یک تماشاگر درگیری 
فیزیکی پیدا کرد و لحظات عجیبی را در اراک پشت 
سر گذاشت. او البته به ســراغ عذرخواهی رفته اما 
تا چه زمانی قرار است دســت به اشتباه بزند و بعد 
عذرخواهی کند؟ یک بازیکن در سطح تیم ملی تا 
چه زمانی قرار است چنین رفتارهای آماتوری انجام 
بدهد؟ به نظر می رسد چند جلسه محرومیت در 
انتظار کنعانی خواهد بود. پرسپولیس اگر او را در خط 
دفاعی از دست بدهد، باز هم با بحران بازیکن روبه رو 
خواهد شد. هرچند که این روزها حضور کنعانی در 

پرسپولیس هم کمک زیادی به تیم نمی کند.

انتقامی که حسینی گرفت
مجتبی حسینی برد بسیار مهمی را در شروع 
نیم فصل دوم روبه روی پرسپولیس جشن گرفت. 
او از شروع فصل، ناراحت شکست هفته اول مقابل 
پرسپولیس بود. آلومینیوم در آن مسابقه، نمایش 
خوبی داشت و موقعیت های زیادی ساخت اما با یک 
گل مشکوک نتیجه را به قرمزها واگذار کرد. مجتبی 
توانســت انتقامش را از حریف بگیرد و برد خوبی را 
روبه روی پرسپولیس به دست بیاورد. این برد در حالی 
رقم خورد که یکی از نفرات مهم این تیم در نیم فصل 
اول لیگ برتر یعنی میلاد فخرالدینی، تیم را به مقصد 
استقلال ترک کرد و آلومینیوم هنوز جانشینی برای 
این ستاره در ترکیب نداشت. با این حال آنها نشان 

دادند که تیم آماده ای هستند و می توانند هر حریفی را به 
دردسر بیندازند.

اوسمار در خطر
سرمربی پرسپولیس، با این نتایج شانس زیادی برای 
باقی ماندن روی نیمکت تیم نــدارد. پس از جدایی مربی 
موفقی مثل یحیی، قرمزها در انتظار یک مربی بزرگ بودند 
که بار نشستن روی نیمکت چنین تیمی را به خوبی به دوش 

بکشد. اوسمار اما رزومه ای در حد و اندازه های تبدیل شدن 
به مرد اول نیمکت پرسپولیس ندارد. خود او نیز این فشار 
را کاملا احساس می کند و با توجه به برنامه بسیار دشوار 
تیم در شروع فصل، شانس موفقیت او از همیشه کم تر به 

نظر می رسد.

چند تصمیم مشکوک درون محوطه
این بازی چند تصمیم بحث برانگیز داوری هم داشت. 

یکی از این تصمیم ها درون محوطه جریمه اراکی ها اتفاق 
افتاد. به نظر می رسید توپ به دست بازیکن این تیم برخورد 
کرده اما گروه داوری این صحنه را ندیدند و بازی در شرایط 
عادی دنبال شد. شاید اگر روی این صحنه قرمزها صاحب 
پنالتی می شدند، بازی در مسیر دیگری قرار می گرفت اما این 
موضوع نیز توجیهی برای نمایش ضعیف شاگردان اوسمار در 
این نبرد نبود. جای خالی وی.ای.آر همچنان در فوتبال ایران 

به جدی ترین شکل ممکن احساس می شود.

روزنامه صبح 
 سياسي، اجتماعي، اقتصادي
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آدرنالین

پرسپولیس و شروع یک دوران کابوس وار

پسایحیی!

   روابط عمومی شرکت عمران شهر جدید فولادشهر

  فراخوان مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی
 )فشرده( یک مرحله ای

 شرکت عمران شهر جدید فولادشهر در نظر دارد؛ مناقصه زیر را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه 
گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1402/11/28 می باشد.
نوع تضمین شركت در فرآیند ارجاع كار: 1- ضمانت نامه بانکی و یا ضمانت نامه هاي صادره از سوي موسسات اعتباري غیر بانكي كه داراي مجوز فعالیت از سوي بانك مركزي جمهوري اسلامي ایران هستند، در 
وجه شرکت عمران شهر جدید فولادشهر دارای حداقل اعتبار سه ماه و قابل تمدید به مدت سه ماه 2- فیش واریزی به حساب شماره 4001119506377117 بانک مرکزی بنام تمرکز وجوه سپرده شرکت عمران 

شهر جدید فولادشهر )وجه نقد یا هر گونه چک به عنوان سپرده قابل قبول نمی باشد(.

ف
مبلغ تضمين شركت در مبلغ برآورد )ريال(موضوع مناقصهشماره و تاريخ مناقصهردي

فرآيند ارجاع كار )ريال(
 گواهينامه
 نحوه پرداختصلاحيت

1

تجديد مناقصه 
1402/12621/ص مورخ 

1402/11/26 شماره 
مناقصه در  سامانه ستاد 
2002001335000018

 احداث پل تقاطع غير همسطح
 شهر جديد فولادشهر با كنار گذر
 غربي اصفهان به استناد مصوبات
 يکهزار و هشتاد و هفتمين جلسه
 هيأت مديره شركت عمران شهر

جديد فولادشهر

238.437.114.211 ريال بر 
اساس فهرست بهای راه، راه آهن 

وباند فرودگاه سال 1402 
11.921.855.711 ريال

داشتن حداقل پايه 
پنج در گرايش  راه 
و ترابری از سازمان 

 برنامه و بودجه 
) سازمان مديريت و 
برنامه ريزی سابق( 

پرداخت حداقل هفتاد درصد از مبالغ 
ناخالص صورت وضعيتهای تأييد شده 
از طريق تهاتر با اراضی يا واحدهای 
موجود با كاربری مختلف در شهر 

جديد فولادشهر به قيمت كارشناسي 
روز و پرداخت مابقی به صورت نقدی 

صورت می گيرد.

شناسه آگهی: 1668395

نوبت اول

- مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : از روز شنبه مورخ 1402/11/28 تا روز شنبه مورخ 1402/12/05.
- مهلت زمانی ارائه پيشنهاد : ساعت 14:30 روز شنبه مورخ 1402/12/19 .

- زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 08:00 صبح روز یک شنبه مورخ 1402/12/20 .
- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکتها : 

فولادشهر، بلوار ولي عصر، میدان ولي عصر، كد پستي 8491751740 ، صندوق پستي84915-167
تلفن 5-03152630161 دور نویس: 03152624181

-اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 دفتر ثبت نام 88969737و 85193768
  https://fooladshahr.ntdc.ir : مراجعه به وب سایت شرکت عمران شهر جدید فولادشهر به آدرس -

به مناسبت دهه فجر و  با حضور استاندار تهران ؛

استادیوم ورزشی شهـدای شاهدشهر افتتاح شد
همزمان با فرا رسیدن ایام الله دهه مبارک فجر با حضور دکتر فخاری استاندار تهران، دکتر فاتحی نژاد فرماندار 
ویژه شهرستان شهریار، مهندس خانی شهردار شاهدشهر، رئیس و اعضای شورای اسلامی شاهدشهر، خانواده 
معظم و معزز شهدا و سایر مسئولان شهرستانی و شهری استادیوم ورزشی شهدای شاهد شهر افتتاح و مورد 

بهره برداری قرار گرفت.
در حاشیه این مراسم، مهندس خانی  شهردار شاهد شهر مهم ترین وظایف شهرداری ها را در رفع نیازهای اولیه 
شهروندان و رعایت رفاه حال عمومی آنان دانست و تأکید کرد: مجموعه مدیریت شهری تمام توان و ظرفیت 
خود را برای تحقق وظایف مذکور به کار بسته تا بتواند در ارائه خدمات بیشتر و بهتر به شهروندان عملکرد 

موفقیت آمیزی داشته باشد.
وی با اشاره به تلاش های شبانه روزی پرسنل خدوم شهرداری و همچنین اعضای شورای اسلامی شهر اذعان 

داشت: در راستای ارائه خدمات مطلوب تر و جلب رضایت شهروندان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.
مهندس خانی ادامه داد: کلیه فعالیت های مربوط به احداث استادیوم ورزشی شاهد شهر که بعنوان یکی از 
مهم ترین پروژه های این شهر به شمار می رود، از سال 1400 با صرف اعتباری بالغ بر 35 میلیارد تومان در زمینی 
به مساحت 15000 مترمربع و گنجایش دو هزار نفر آغاز شد و همزمان با دهه مبارک فجر مورد بهره برداری 

قرار گرفت.

شهردار شاهدشهر افزود: عملیات احداث پروژه استادیوم ورزشی پس از نقشه برداری و پیاده سازی سایت استادیوم، 
پیش بینی بودجه و دریافت مصوبه شورای اسلامی شهر در ضلع جنوبی میدان کشاورز و همجوار با جاده دسترسی 

شاهدشهر به اتوبان تهران ساوه انجام شد.
وی در ادامه به احداث کتابخانه شهرک لاله در راستای ارتقاء سطح فرهنگ عمومی به مساحت 250 متر مربع 
نیز اشاره کرد و راه اندازی آرامستان جدید شاهدشهر در زمینی به مساحت 5 هکتار را از دیگر پروژه های مهم این 

شهرداری در سال آینده نام برد.
بخش دیگر سخنان مهندس خانی به انجام پروژه  هایی در بخش زیرسازی و آسفالت معابر، احداث پیاده راه، 
جمع آوری و هدایت آب های سطحی ، ساماندهی معابر، اصلاح روشنایی در سطح شهر و توسعه فضای سبز 

اختصاص داشت.
وی ادامه داد: پروژه شرکت تولید قارچ نیز در زمینی به وسعت 7هزار و 452 مترمربع در 27 سالن و ظرفیت تولید 
سالیانه 900 تن محصول با سرمایه گذاری بالغ بر یکصد میلیارد تومان از محل اعتبارات خصوصی و تسهیلات 
بانکی که اشتغال زایی 90 نفر به صورت مستقیم و 180 نفر به صورت غیرمستقیم را به همراه دارد با حضور 

استاندار تهران و مسئولان شهرستانی افتتاح و به بهره برداری رسید.
مهندس خانی در پایان ضمن قدردانی از همکاری و حمایت های رئیس و اعضای شورای اسلامی این شهر با 

مجموعه مدیریت شهری ابراز امیدواری نمود و بیان داشت: شاهدشهر راه آبادانی را پیش گرفته و قطار توسعه 
این شهر روی ریل پیشرفت قرار دارد. خوشبختانه از زمان آغاز به کار تاکنون تعامل سازنده ادامه داشته و انشاالله 
تا پایان دوره شاهد اتفاقات خوب در این شهر خواهیم بود و در راستای جلب رضایت شهروندان عزیز گام های 

موثری برداشته خواهد شد.                                                   گزارش از : زهرا قره باغی

رئیس شورای اسلامی شاهد شهر: 

استادیوم ورزشی شهـدای شاهدشهر قابلیت 
برگزاری مسابقات لیگ برتر را دارد

اسلامی  شورای  رئیس  فرهادی  طالب 
این  گفت:  مراسم  این  در  نیز  شاهدشهر 
زمین که مزین به نام مبارک شهدا می باشد، 
قابلیت  فنی  استاندارهای  تمامی  رعایت  با 
برگزاری مسابقات لیگ برتر را دارد که به 
و  اسلامی  شورای  در  مردم  خادمان  همت 
شهردار جهادی و مردمی مهندس خانی و 
همکارانشان در مجموعه شهری با این نگاه 
نیست،  در ورزش هزینه  که سرمایه گذاری 

اجرا شود.
اظهار  شاهدشهر  اسلامی  شورای  رئیس 
شهر  سطح  در  پروژه ها  اجرای  داشت: 
اعتماد  به  مدیریت شهری  مجموعه  پاسخ 
مردم و مطالبات به حق آنهاست و جا دارد 
معاون  و  استاندار  دریغ  بی  حمایت های  از 
تهران  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی 
برای تسهیل اجرای این پروژه قدردانی نمایم.

   روابط عمومی شرکت عمران شهر جدید فولادشهر

  فراخوان مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی
 )فشرده( یک مرحله ای

 شرکت عمران شهر جدید فولادشهر در نظر دارد؛ مناقصه زیر را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه 
گران و بازگشایی پاکتها از طریق درگاه سامانه الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1402/11/28 می باشد.
نوع تضمین شركت در فرآیند ارجاع كار: 1- ضمانت نامه بانکی و یا ضمانت نامه هاي صادره از سوي موسسات اعتباري غیر بانكي كه داراي مجوز فعالیت از سوي بانك مركزي جمهوري اسلامي ایران هستند، در 
وجه شرکت عمران شهر جدید فولادشهر دارای حداقل اعتبار سه ماه و قابل تمدید به مدت سه ماه 2- فیش واریزی به حساب شماره 4001119506377117 بانک مرکزی بنام تمرکز وجوه سپرده شرکت عمران 

شهر جدید فولادشهر )وجه نقد یا هر گونه چک به عنوان سپرده قابل قبول نمی باشد(.

ف
مبلغ تضمين شركت در مبلغ برآورد )ريال(موضوع مناقصهشماره و تاريخ مناقصهردي

فرآيند ارجاع كار )ريال(
 گواهينامه
 نحوه پرداختصلاحيت

1

تجديد مناقصه 
1402/12621/ص مورخ 

1402/11/26 شماره 
مناقصه در  سامانه ستاد 
2002001335000018

 احداث پل تقاطع غير همسطح
 شهر جديد فولادشهر با كنار گذر
 غربي اصفهان به استناد مصوبات
 يکهزار و هشتاد و هفتمين جلسه
 هيأت مديره شركت عمران شهر

جديد فولادشهر

238.437.114.211 ريال بر 
اساس فهرست بهای راه، راه آهن 

وباند فرودگاه سال 1402 
11.921.855.711 ريال

داشتن حداقل پايه 
پنج در گرايش  راه 
و ترابری از سازمان 

 برنامه و بودجه 
) سازمان مديريت و 
برنامه ريزی سابق( 

پرداخت حداقل هفتاد درصد از مبالغ 
ناخالص صورت وضعيتهای تأييد شده 
از طريق تهاتر با اراضی يا واحدهای 
موجود با كاربری مختلف در شهر 

جديد فولادشهر به قيمت كارشناسي 
روز و پرداخت مابقی به صورت نقدی 

صورت می گيرد.

شناسه آگهی: 1668395

نوبت اول

- مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : از روز شنبه مورخ 1402/11/28 تا روز شنبه مورخ 1402/12/05.
- مهلت زمانی ارائه پيشنهاد : ساعت 14:30 روز شنبه مورخ 1402/12/19 .

- زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 08:00 صبح روز یک شنبه مورخ 1402/12/20 .
- اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکتها : 

فولادشهر، بلوار ولي عصر، میدان ولي عصر، كد پستي 8491751740 ، صندوق پستي84915-167
تلفن 5-03152630161 دور نویس: 03152624181

-اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 دفتر ثبت نام 88969737و 85193768
  https://fooladshahr.ntdc.ir : مراجعه به وب سایت شرکت عمران شهر جدید فولادشهر به آدرس -

به مناسبت دهه فجر و  با حضور استاندار تهران ؛

استادیوم ورزشی شهـدای شاهدشهر افتتاح شد
همزمان با فرا رسیدن ایام الله دهه مبارک فجر با حضور دکتر فخاری استاندار تهران، دکتر فاتحی نژاد فرماندار 
ویژه شهرستان شهریار، مهندس خانی شهردار شاهدشهر، رئیس و اعضای شورای اسلامی شاهدشهر، خانواده 
معظم و معزز شهدا و سایر مسئولان شهرستانی و شهری استادیوم ورزشی شهدای شاهد شهر افتتاح و مورد 

بهره برداری قرار گرفت.
در حاشیه این مراسم، مهندس خانی  شهردار شاهد شهر مهم ترین وظایف شهرداری ها را در رفع نیازهای اولیه 
شهروندان و رعایت رفاه حال عمومی آنان دانست و تأکید کرد: مجموعه مدیریت شهری تمام توان و ظرفیت 
خود را برای تحقق وظایف مذکور به کار بسته تا بتواند در ارائه خدمات بیشتر و بهتر به شهروندان عملکرد 

موفقیت آمیزی داشته باشد.
وی با اشاره به تلاش های شبانه روزی پرسنل خدوم شهرداری و همچنین اعضای شورای اسلامی شهر اذعان 

داشت: در راستای ارائه خدمات مطلوب تر و جلب رضایت شهروندان از هیچ تلاشی فروگذار نخواهیم کرد.
مهندس خانی ادامه داد: کلیه فعالیت های مربوط به احداث استادیوم ورزشی شاهد شهر که بعنوان یکی از 
مهم ترین پروژه های این شهر به شمار می رود، از سال 1400 با صرف اعتباری بالغ بر 35 میلیارد تومان در زمینی 
به مساحت 15000 مترمربع و گنجایش دو هزار نفر آغاز شد و همزمان با دهه مبارک فجر مورد بهره برداری 

قرار گرفت.

شهردار شاهدشهر افزود: عملیات احداث پروژه استادیوم ورزشی پس از نقشه برداری و پیاده سازی سایت استادیوم، 
پیش بینی بودجه و دریافت مصوبه شورای اسلامی شهر در ضلع جنوبی میدان کشاورز و همجوار با جاده دسترسی 

شاهدشهر به اتوبان تهران ساوه انجام شد.
وی در ادامه به احداث کتابخانه شهرک لاله در راستای ارتقاء سطح فرهنگ عمومی به مساحت 250 متر مربع 
نیز اشاره کرد و راه اندازی آرامستان جدید شاهدشهر در زمینی به مساحت 5 هکتار را از دیگر پروژه های مهم این 

شهرداری در سال آینده نام برد.
بخش دیگر سخنان مهندس خانی به انجام پروژه  هایی در بخش زیرسازی و آسفالت معابر، احداث پیاده راه، 
جمع آوری و هدایت آب های سطحی ، ساماندهی معابر، اصلاح روشنایی در سطح شهر و توسعه فضای سبز 

اختصاص داشت.
وی ادامه داد: پروژه شرکت تولید قارچ نیز در زمینی به وسعت 7هزار و 452 مترمربع در 27 سالن و ظرفیت تولید 
سالیانه 900 تن محصول با سرمایه گذاری بالغ بر یکصد میلیارد تومان از محل اعتبارات خصوصی و تسهیلات 
بانکی که اشتغال زایی 90 نفر به صورت مستقیم و 180 نفر به صورت غیرمستقیم را به همراه دارد با حضور 

استاندار تهران و مسئولان شهرستانی افتتاح و به بهره برداری رسید.
مهندس خانی در پایان ضمن قدردانی از همکاری و حمایت های رئیس و اعضای شورای اسلامی این شهر با 

مجموعه مدیریت شهری ابراز امیدواری نمود و بیان داشت: شاهدشهر راه آبادانی را پیش گرفته و قطار توسعه 
این شهر روی ریل پیشرفت قرار دارد. خوشبختانه از زمان آغاز به کار تاکنون تعامل سازنده ادامه داشته و انشاالله 
تا پایان دوره شاهد اتفاقات خوب در این شهر خواهیم بود و در راستای جلب رضایت شهروندان عزیز گام های 

موثری برداشته خواهد شد.                                                   گزارش از : زهرا قره باغی

رئیس شورای اسلامی شاهد شهر: 

استادیوم ورزشی شهـدای شاهدشهر قابلیت 
برگزاری مسابقات لیگ برتر را دارد

اسلامی  شورای  رئیس  فرهادی  طالب 
این  گفت:  مراسم  این  در  نیز  شاهدشهر 
زمین که مزین به نام مبارک شهدا می باشد، 
قابلیت  فنی  استاندارهای  تمامی  رعایت  با 
برگزاری مسابقات لیگ برتر را دارد که به 
و  اسلامی  شورای  در  مردم  خادمان  همت 
شهردار جهادی و مردمی مهندس خانی و 
همکارانشان در مجموعه شهری با این نگاه 
نیست،  در ورزش هزینه  که سرمایه گذاری 

اجرا شود.
اظهار  شاهدشهر  اسلامی  شورای  رئیس 
شهر  سطح  در  پروژه ها  اجرای  داشت: 
اعتماد  به  مدیریت شهری  مجموعه  پاسخ 
مردم و مطالبات به حق آنهاست و جا دارد 
معاون  و  استاندار  دریغ  بی  حمایت های  از 
تهران  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی 
برای تسهیل اجرای این پروژه قدردانی نمایم.
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